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Festes de 
Sant Faust 
a Igualada; 
dissabte pregó 
a la P. Pius XII

Pàg. 21

Matinal de música, 
cançons i danses

Els músics igualadins mantenen la tradició de celebrar la festa 
patronal, així amb motiu de Santa Cecília diumenge van sortir 

al carrer; una comitiva de més de 200 persones va acompanyar 
els portadors de la Bandera gremial --la Rondalla Nova Unió i el 
grup Mal de Cap-- que després de celebrar l’ofici solemne a Santa 
Maria van enllaçar un seguit d’actes musicals.  Pàg.10

Bona resposta al 
Cross Joan Maragall

Prop de cinc-cents corredors, escolars i acompanyants, van parti-
cipar diumenge en la 23a edició del Cross Joan Maragall; prova 

emmarcada dins el calendari de curses dels Jocs Escolars de l’Ano-
ia i que és organitzada per l’AMPA del centre i el Servei d’Esports 
de Vilanova del Camí amb la col·laboració del Consell Esportiu de 
l’Anoia i Caixa Terrassa. Pàg. 44
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FARMÀCIES DE TORN

SANTORAL

Avui dijous dia 22: Sta. Cecília. Sts. Filemó i Àpfi a. 
Dia 23: St. Climent I. St. Columbà. Sta. Lucrècia. Dia 24: 
Sts. Crisògon i Crescencià. Stes. Flora i Maria. Dia 25: 
Solemnitat de Jesucrist Rei. St. Gonçal. St. Erasme. Sta. 
Caterina. Dia 26: St. Silvestre. St. Joan Berchmans. St. 
Conrad. Dia 27: Mare de Déu de la Medalla Miraculosa. 
Beat Ramon Llull. Dia 28: St. Ruf. St. Mansuet. St. 
Jaume de Màrchia. Dia 29: St. Sadurní. St. Demetri. 
Sta. Il.luminada.

Obertes des de les 9 del matí a les 9 del matí 
de l’endemà. A partir de les 12 de la nit caldrà 
adreçar-se, amb la recepta corresponent, a la 
Policia Local.
Avui dijous, 22: Carceller, Rbla. Nova, 1.
Dia 23: Bausili, Born, 23.
Dia 24: Verdés, Soledat, 119.
Dia 25: Del Pilar, Av. Mestre Montaner, 26. 
Dia 26: Pagès, Pau Muntades, 54. 
Dia 27: La Creu, Pl. de la Creu, 7. 
Dia 28: MR Singla, Dr. Pujades, 47. 
Dia 29: Juvé, Av. Montserrat, 27.



IGUALADA / POBLE SEC (Ref. 1002) - Us 
podria explicar el de sempre, pis magnífi c, 
excel.lent i bla, bla, bla... però jo crec 
que ja esteu cansats de llegir sempre el 
mateix. Mireu, sense “rotllos”, 38.9 milions 
de pessetes un dúplex amb aparcament i 
traster inclòs en el preu, piscina comunitària 
i jardí. Si li trec el preu de l’aparcament i 
el traster, resulta que esteu comprant un 
dúplex nou per 34.9 milions de pessetes 
aprox. No, no ens hem tornat bojos, 
únicament estem cansats de posar preus 
que ja ningú se’ls creia.

IGUALADA / 7 CAMINS (Ref. 1202) - Em preguntava si és possible trobar 
un pis ben situat, de 3 habitacions, estudi superior amb terrassa, excel·lent 
estat d’acabats, en fi nca quasi només estrenada i amb ascensor per 219.369 
Euros (36.5M)... Diuen que a Grupassa sí. Això s’haurà d’anar a veure! 

IGUALADA / PASSEIG (Ref. 1206) - Per a tu, que la practicitat és el més 
important, que per això no necessites més de 2 habitacions però que t’agrada 
l’espai i valores molt la situació, per a tu, que hi entens de qualitat... t’oferim aquest 
pis nou orientat al sud que no et deixarà indiferent. 174.249 Euros (28.9M) 

IGUALADA / ZONA SOLEDAT (Ref. 1257)
Pis seminou de tres habitacions, dos banys, cuina offi ce, ampli menjador 
amb balcó. Terra de parquet, tancaments alumini, fusteria interior roure, 
calefacció.. plaça d’aparcament opcional. 226.804 Euros (37.7M)

IGUALADA / SET CAMINS (Ref. 1273) - OBRA NOVA. Pis de quatre habitacions, 
dos banys, cuina offi ce, menjador d’uns 24 m2 aprox. amb terrassa. Terra 
de parquet, tancaments alumini lacat, calefacció, aire condicionat, plaça 
d’aparcament opcional. Piscina i jardí comunitàri. 276.000 Euros (45.9M)

IGUALADA / MERCAT DE LA MASUCA (Ref. 1260) - D’acord dona, necessites 3 
habitacions, vols cuina independent, t’agradaria un menjador amb balcó, els nens 
volen el bany amb banyera, que no falti l’ascensor, i si a més a més hi ha la possibilitat 
de que el teu marit pugui aparcar al mateix edifi ci... només falta que el preu sigui 
d’uns 180.000 Euros (29.9M) per començar a creure que tenim el teu pis! 

  

IGUALADA / POBLE SEC (Ref. 1276) - Si per a tu és molt important tenir terrassa a 
la que puguis sortir des del menjador o bé des de la cuina, i necessites que sigui molt 
gran per fer-hi vida, que toqui el sol tot el dia i que les vistes siguin panoràmiques... Et 
convidem a veure aquest Àtic de 3 habitacions. 199.000 Euros (33.2M)
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El Conseller de Cultura de l’Anoia es 
reuneix amb els regidors i regidores 
de l’àrea per impulsar un projecte de 
promoció global a la comarca
La creació d’una pàgina web cultural i l’edició d’un DVD de les 
danses i músiques tradicionals són algunes de les iniciatives 
que s’estudien

El Conseller de Cultura del 
Consell Comarcal de l’Ano-

ia, Carles Casanova, va reunir-
se el dia 14 d’aquest mes amb 
la gran majoria de regidors de 
la comarca d’aquesta àrea per 
impulsar un projecte global per 
a la promoció de la cultura a 
l’Anoia. Aquesta és una de les 
prioritats del Consell Comarcal, 
que vol compartir amb tots els 
responsables d’aquest àmbit 
les principals línies d’interven-
ció i, en especial, aquelles que 
afecten més directament a la 
promoció i suport de l’ampli 
ventall associatiu cultural.

Entre els objectius d’aquest 
projecte destaca la voluntat 
de donar suport a les entitats 
locals amb la creació d’una 
pàgina web cultural, la qual 
inclourà una àmplia guia de 
recursos, informació sobre les 
pròpies entitats, les activitats 
de les associacions i l’agenda 
d’actes, entre d’altres. Tam-
bé es projecta fer una edició 
impresa d’aquests recursos cul-
turals, populars i tradicionals; 

així com editar un DVD de les 
danses i músiques de cadas-
cun dels pobles de la nostra 
comarca. Una altra de les inici-
atives que es volen promoure 
és l’organització de jornades 
i taules rodones per debatre, 
conèixer i potenciar la nostra 
cultura. En definitiva, es trac-
ta d’aportar les eines que per-
metin compartir i aprofitar el 
ventall de possibilitats que els 
grups, associacions i organit-
zadors d’esdeveniments poden 
oferir, tant a la comarca com a 
la resta del país.

Els assistents van mostrar-
se interessats en el projecte i 

van manifestar que el fet de 
reunir-se per primera vegada 
tots els regidors i regidores 
de Cultura de l’Anoia és una 
profitosa experiència que ha 
de repetir-se sovint per tal de 
coordinar les accions que des 
dels diferents ajuntaments 
es duen a terme i compartir i 
aprofitar recursos. En la troba-
da es va acordar que el Consell 
i els representants dels ajunta-
ments estaran permanentment 
en contacte per poder inter-
canviar opinions de manera 
constant.

Els Mossos d’Esquadra 
alerten sobre les estafes

Dijous passat, una quaran-
tena de persones van assis-

tir a una conferència sobre les 
estafes, que va anar a càrrec 
de Lluís Estasen, de l’Oficina 
de Relacions Ciutadanes dels 
Mossos d’Esquadra d’Igualada. 
Aquesta xerrada la va organit-
zar la regidoria de Benestar 
Social de l’Ajuntament de la 
Pobla de Claramunt.

La xerrada va ser molt inte-
ressant i es van tractar dife-
rents tipus d’estafes, com les 

ja conegudes revisions de les 
bombones de butà o quan tru-
quen per telèfon i t’ofereixen 
un regal i perquè te’l donin 
has de trucar a un telèfon. La 
darrera estafa a la qual es va 
fer referència van ser les esta-
fes per internet. Després de la 
xerrada es va obrir un torn de 
preguntes i el públic va poder 
exposar diferents qüestions i 
exposar algunes de les situaci-
ons amb què s’havien trobat.

Inauguració de la Ludoteca 
Municipal de Tous

Divendres passat, al vespre, 
es va inaugurar la ludote-

ca municipal de Sant Martí de 
Tous amb l’assistència d’una 
quarantena de persones. 
Aquesta ludoteca és la solució 
que ha trobat l’Ajuntament a 
les famílies amb fills petits que 
no havien obtingut plaça a la 

llar d’infants, ja que aquesta 
s’ha quedat petita. 

L’alcalde David Alquézar i 
la regidora Anna Queraltó van 
donar les gràcies a la rectoria 
del poble per cedir-los el local, 
ja que és en aquest espai on 
s’ha establert l’anomenada 
ludoteca.

La castanyada a Amma 
Vilanova

La residència de gent gran 
Amma Vilanova, de Vilanova 

del Camí, va organitzar la Fes-
ta de la Tardor amb una gran 
castanyada; treballadores de la 
residència es van disfressar de 
castanyeres, tal com marca la 
tradició i, a més a més de cas-
tanyes, també es van elaborar 
panellets i moniatos, que van 
ser degustats pels 46 residents 

que viuen actualment en el cen-
tre i també per amics i famili-
ars. Dintre les mateixes dates, 
també es va celebrar un concert 
de cant i piano, a càrrec de la 
soprano María Jesús Arenzana i 
del pianista Carles Muñoz. 

Aquest és el primer tardor 
que es viu a la residència Amma 
Vilanova, després de la seva 
obertura el passat mes de juny. 

Èxit dels cursos formatius del Consell 
Comarcal d’Auxiliars d’infermeria en 
geriatria i Auxiliars d’ajuda a domicili

Aquests mesos d’octubre i 
novembre han començat 

dos nous cursos de formació 
ocupacional organitzats per 
l’Àrea de Promoció Econòmica i 
Ocupació del Consell Comarcal 
de l’Anoia: un d’auxiliars d’in-
fermeria en geriatria, i un altre 
d’auxiliar d’ajuda a domicili. En 
total 28 persones en situació 
d’atur de diversos municipis de 
l’Anoia participen d’aquestes 
sessions, subvencionades pel 
Servei d’Ocupació de Catalunya 
i el Fons Social Europeu.

Amb aquests dos nous cur-
sos el Consell Comarcal conso-
lida la seva aposta per la for-
mació en l’àmbit dels serveis a 
les persones. Al mateix temps, 

ofereix formació en un sector 
amb importants oportunitats 
laborals, atesa, per exemple, 
l’entrada en vigor de la Llei de 
la Dependència.

El curs d’Auxiliar d’Inferme-
ria en Geriatria va començar el 
29 d’octubre i s’allargarà fins al 
14 de març vinent; mentre que 
el d’Auxiliar d’Ajuda a Domicili 
va iniciar-se el 8 de novembre 
i finalitzarà també el 14 de 
març. Tots dos inclouen sessi-
ons teòriques i la realització 
de pràctiques en empreses del 
sector.

El Conseller de Promoció 
Econòmica i Ocupació del Con-

sell Comarcal, Joan Torras, va 
destacar, en la sessió inaugu-
ral dels cursos, la importància 
de continuar oferint aquestes 
iniciatives formatives, especial-
ment en aquest àmbit, “amb 
l’objectiu d’augmentar les 
oportunitats d’accés al mercat 
de treball i aconseguir la inser-
ció laboral de persones de que 
es troben en situació d’atur”. 
En aquest sentit, cal destacar 
que els cursos ocupacionals 
organitzats per l’ens anoienc 
fins ara han obtingut molt 
bons resultats, amb la inserció 
de tres de cada quatre alumnes 
participants.

Dissabtes

VENDA DE 2a MÀ
Llibres, discos, videos, col.leccionisme…

a ESPAI OBERT:
C/ Esquiladors, 16 – IGUALADA

VILARRUBIAS-MARTÍ
GABINET JURÍDIC

C/ Clavells, 10 bxs. IGUALADA
Tel. 93 803 11 10 - Fax 93 805 04 02

vilarrubiasmarti@icab.es

Elisenda Vilarrubias Lampreave
Amparo Martí Gimeno

ADVOCADES

SEPARACIONS I DIVORCIS



Passeig Verdaguer, 108SASI Igualada

Y POBLE SEC
Pis de 70 m2 aprox., 3 habitacions, men-
jador, cuina i bany complet, safareig,
balcó de 5 m2, calefacció, gres, molt bo-
na situació i orientació, traster inclòs.

154.683 € (25.7 M)  (Cod.  84391)

Y BARRI MONTSERRAT
Pis de 55 m2 aprox., 3 habitacions, men-
jador, cuina, bany complet, safareig, tot
d’origen, truqui’ns i informi’s amb tot de-
tall i sense compromís.

130.440 € (21.7 M)  (Cod.  84388)

IGUALADA IGUALADA IGUALADA IGUALADA LA POBLA DE CLARAMUNT

Y BARRI MONTSERRAT
Pis de 55 m2 aprox., 3 habitacions, men-
jador, cuina i bany complet, gres, alumi-
ni i calefacció, truqui’ns i informi’s amb
tot detall i sense compromís

142.662 € (23.7M)  (Cod.  83874)

Y LA MASUCA
Pis de 67 m2 aprox., 3 habitacions, men-
jador, cuina office, bany complet, balcó
de 7m2, parquet natural, calefacció,
gres, mobles i pàrquing inclosos. 

190.440 € (31.6 M)  (Cod.  84257)

Y ZONA CENTRE
Pis de 90 m2 aprox., 3 hab. dobles, men-
jador, cuina office, 2 banys complets i
safareig, alumini, roure, gres, terrassa
comunitaria, pàrquing doble opcional.

190.440 € (31.6 M)  (Cod.  84200)

Y ZONA CENTRE
Pis de 60 m2 aprox., 2 habitacions,
menjador, cuina americana i bany com-
plet, calefacció, parquet, gres i roure,
mobles i electrodmestics.

184.440 € (30.6 M)  (Cod.  83473)

Y ZONA MERCADONA 
Pis de 70 m2 aprox., 3 habitacions, men-
jador, cuina, 1 bany i safareig, alumini,
roure, gres, calefacció, mobles inclosos,
truqui’ns i vingui a veure’l.

178.723 € (29.7 M) (Cod.  83594)

VILANOVA DEL CAMÍ

IGUALADA

VILANOVA DEL CAMÍ STA. MARGARIDA DE MONTBUI STA. MARGARIDA DE MONTBUI STA. MARGARIDA DE MONTBUI 

Y STA. MARGARIDA DE MONTBUI 
Pis de 40 m2 aprox., 2 habitacions, men-
jador, cuina i 1 bany complet, alumini,
roure, gres, tot exterior, bons acabats,
vingui a veure’l.

131.907 € (21.9 M)  (Cod.  84387)

Y ZONA CENTRE
Pis de 65 m2, cèntric, amb 2 habita-
cions dobles i 1 individual, menjador,
cuina, 1 bany complet, balcó, calefac-
ció i traster, truqui’ns i informi’s.

160.693 € (26.7 M)  (Cod.  78980)

Y ZONA CENTRE
Pis de 80 m2 aprox., 4 habitacions, men-
jador, cuina office, 1 bany complet i sa-
fareig, calefacció, traster de 12 m2, tru-
qui’ns i vingui a veure’l.

166.703 € (27.7 M)  (Cod.  83915)

www.sasi.es
igualada@sasi.esNomés aquí veurà aquesta garantia.

93 804 81 71

Y PASSEIG
Pis de 60 m2 aprox., 2 habitacions, menjador-cui-

na, bany complet, terrassa de 20 m2, calefacció,

gres i roure, situat en molt bona zona, truqui’ns i

informi’s amb tot detall.

190.440 € (31.6 M) (Cod.  83310)

OFERTES I OBRA NOVA
IGUALADA

POBLE SEC

Pis de lloguer

105 m2 aprox., 4 hab., cuina off.,

menjador sala d’estar de 30 m2,

bany compl. i lavabo, 2 balcons,

molt cèntric i bona orientació.

600 € / mes (Cod. 84433)

IGUALADA 

POBLE SEC

Pis de lloguer d’obra nova

de 70 m2, 2 hab., menjador,

cuina off., rentadora, forn, vitrc.,

gres, porta blind., armaris enc.,

terrassa, jardi, pàrquing opc. 

550 € / mes (Cod. 82690)

IGUALADA

SET CAMINS

LOCAL
DE 50 M2 APROX.

situat en bona zona
1 bany, ideal per comerç,

serveis donats d’alta 
Consult i  preu

(Cod.  83598)

PROMOTOR: Confiï a SASI la venda de la seva Obra Nova
Més informació i fotos a la nostra pàgina web

TERRENYS
PER A CONSTRUIR 
CASES A 4 VENTS

des de 550 - 1100 M2

Preus a partir de:

90.151 € (15 M)

PISOS D’OBRA NOVA

de 2 habitacions, 
menjador, cuina i bany,

molt bons acabats.

Preus a partir de:

126.212 € (21M)
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S’inicien les obres al Parc Prehistòric de 
la Cinglera del Capelló

Aquest mes de novembre 
han començat un seguit 

d’actuacions en aquest espai, 
que ja havien estat aprovades 
per unanimitat al Ple celebrat 
l’u d’agost. 

A finals d’octubre va tenir 
lloc una reunió entre els tèc-
nics d’urbanisme municipals, el 
tècnic de patrimoni i l’empresa 
constructora, per consensuar la 
implantació del projecte.

La primera intervenció s’es-
tà fent al jaciment de l’Abric 
Romaní. El tècnic de patrimoni, 
Raül Bartrolí, ha explicat que 
“primer s’ha de protegir l’ex-
cavació i després començar els 
treballs que la convertiran en 
un espai audiovisual”.

Però les actuacions no es 
limiten a aquesta zona. És 
previst que al llarg del recor-

regut del Parc s’instal·lin diver-
ses mesures que serviran per 
garantir la seguretat dels visi-
tants, segons un estudi realit-
zat prèviament. A més a més, 
i després d’aquest llarg temps 
d’inactivitat, també cal netejar 
tota la passarel·la.

Finalment, i de manera gra-
dual, es procedirà a la recupe-
ració mediambiental de l’en-

torn de la Cinglera del Capelló, 
mitjançant la plantació d’es-
pècies autòctones, característi-
ques del període representat.

E l  t e m p s  d ’ e x e c u c i ó 
d’aquesta part de l’obra s’es-
tima en sis mesos. Un cop aca-
bat, s’instal·larà la museografia 
i es valorarà el moment con-
venient per fer l’obertura del 
Parc Prehistòric al públic.

ICV demana aturar i repensar la taxa 
sobre la recollida de fracció orgànica 
aprovada pel Consell Comarcal

Iniciativa per Catalunya Verds 
- Esquerra Unida i Alternativa 

- Entesa pel Progrés Municipal 
presenta al·legacions per millo-
rar les ordenances fiscals apro-
vades pel darrer ple del Consell 
Comarcal. La coalició demana 
que no entri en vigor l’orde-
nança fiscal que regula la taxa 
pel tractament de la fracció 
orgànica i que s’estudiï un nou 
redactat que tingui en compte 
els arguments presentats man-
tenint el criteri de fixar la taxa 
segons els impropis i d’acostar-
la al cost del servei.

Iniciativa creu que aquesta 
taxa podria ser vista “més com 

un càstig que no pas com una 
bona pràctica mediambiental”, 
ja que la taxa afecta només als 
tres municipis de la comarca 
que fan recollida de fracció 
orgànica (Igualada, Vilanova 
del Camí i Santa Margarida de 
Montbui), mentre altres muni-
cipis (Masquefa, Piera i Cape-
llades) no la fan, tot i estar-hi 
obligats per tenir més de 5.000 
habitants. En aquest sentit, 
ICV-EUiA-EPM proposa que els 
municipis que iniciïn la recolli-
da de fracció orgànica gaudei-
xin d’una taxa menor durant 
un període establert, inferior a 
dos anys, sense deixar de fer les 

inspeccions i comunicant-les, 
com a incentiu per a la recolli-
da selectiva.

L’ordenança preveu que els 
municipis d’Igualada, Vilanova 
del Camí i Santa Margarida de 
Montbui apliquin una taxa pel 
tractament de la fracció orgà-
nica que vindrà determinada 
pel volum d’impropis, és a dir, 
la quantitat de residus que 
no haurien de dipositar-se al 
contenidor d’orgànica que es 
detectin en la inspecció de la 
recollida d’escombraries que 
es realitza una vegada al tri-
mestre, cada vegada en zones 
diferents. 

El CCC La Vinícola celebra 
el 9è aniversari

Un any més el Centre Cívic i 
Cultural La Vinícola celebra 

un aniversari més. Ja són 9 els 
anys que està en funcionament 
i a disposició de tots els veïns i 
veïnes de Montbui. 

Aquest centre s’ha convertit 
en tot un referent lúdic i cultu-
ral en el qual es desenvolupen 
múltiples activitats, amb una 
programació cultural més com-
pleta i diversa que mai, desti-
nada a un públic de totes les 
edats, i on a més es troba “el 
Club de la Feina”, servei que 
ofereix l’Ajuntament  a tots els 
montbuiencs i montbuienques 

i en el qual es duen a terme 
tasques d’assessorament labo-
ral, curricular i es dona suport 
per trobar feina a totes les per-
sones que ho necessitin.

Així doncs, el passat diu-
menge dia 18 de novembre, 
es va celebrar el 9è Aniversari 
d’aquest centre cívic i cultural 
La Vinícola, i en la pausa del 
tradicional ball de la gent gran 
que es fa tots els diumenges, es 
va convidar a un refrigeri a tots 
els assistents. L’acte va comptar 
amb la presència dels regidors 
i regidores de l’Ajuntament, i 
d’un públic molt nombrós.

L’Obra Social “la Caixa” recolza dos 
projectes a Òdena

El dilluns 19 de novembre 
l’alcalde del municipi ode-

nenc Francisco Guisado i el 
director de l’oficina de la Cai-
xa d’Òdena, Rafael Castro 
van coincidir a l’ajuntament 
d’Òdena degut al recolzament 
que “la Caixa” mitjançant 
l’Obra Social ha fet cap a dos 
projectes del municipi: el de 
l’escola bressol i el del mateix 
ajuntament d’Òdena amb el 
programa “Estiu de la Gent 
Gran”. Aquest projecte serveix 
per a donar servei d’assistència 
domiciliària i de teleassistència 
o per atendre a la gent gran 
de la població. En aquest cas 
l’aportació, per part de “la Cai-
xa” ha estat de 2.500 euros.

I des de la mateixa oficina, 
arran de l’incendi que es va 
produir el desembre de l’any 

passat a l’escola bressol, es va 
decidir fer una col.laboració de 
1.500 euros per a la reconstruc-
ció d’aquest equipament. L’es-
cola és una entitat sense ànim 
de lucre gestionada pels pares i 
mares dels nens.

“la Caixa dedicarà a la seva 
Obra Social un pressupost de 
400 milions d’euros durant 
l’any 2007, amb l’objectiu de 
contribuir a satisfer les neces-
sitats de la societat actual. 
Aquesta inversió suposa un 
increment d’un 32% respecte 
els 303 milions d’euros pres-
supostats l’any 2006 i ratifi-

ca el comprlomís de l’entitat 
financera amb la seva Obra 
Social, marcat en el Pla Estra-
tègic 2004-2007, impulsat pel 
president de “la Caixa”, Ricard 
Fornesa.

Els menors en risc d’exclu-
sió, els immigrants, els joves i 
majors amb problemes per a 
accedir a un habitatge o les 
persones amb dificultats per a 
accedir al mercat laboral seran, 
juntament amb les víctimes de 
la violència, alguns dels col.
lectius beneficiaris de les inici-
atives de l’Obra Social durant 
l’any 2007.

Un petit foc en un 
magatzem alarma els 
veïns del carrer dels Ducs 

Un petit incendi en un 
domicili particular va cre-

ar l’alarma dimarts al migdia 
entre els veïns del carrer dels 
Ducs de Vilanova. Segons fonts 
de la Policia Local vilanovina les 
espurnes d’una llar de foc van 

iniciar les flames provocant una 
important fumarada. La ràpida 
intervenció dels veïns, que van 
utilitzar alguns extintors d’un 
taller a costat del domicili, con-
trolaren les flames l’arribada 
d’una dotació de bombers.

Dues receptes de peus de 
porc vilanovines aniran 
Del Mercat a taula 

El concurs Del Mercat a la 
taula ja té guanyadors a 

Vilanova del Camí. Pepita Pare-
ta Mora i Antoni Pau Martí han 
estat els dos guardonats amb 
el trofeu de la Diputació de 
Barcelona, per les seves recep-
tes “Peus de porc amb salsa”  i 
“Manetes de porc amb cigro-
nets de l’Alta Anoia i escamar-
lans”.

L’Associació de Comerci-
ants del Mercat de Sant Hilari 
ha participat en aquest pro-
jecte impulsat a través de la 
Xarxa de Mercats Municipals. 

Les dues receptes guanyadores 
es publicaran al llibre de cuina 
Del mercat a la taula, que la 
Diputació de Barcelona regala-
rà a tota la clientela dels mer-
cats municipals. 

El lliurament de premis va 
anar a càrrec del regidor de 
Promoció Econòmica, Ricard 
Torras, la presidenta de l’As-
sociació de Comerciants del 
Mercat de Sant Hilari, Alicia 
Lanuza, i el regidor de Serveis 
Municipals i Medi Ambient 
Francesc Viera.

S’OFEREIX FUSTER
Tel. 651 34 56 86.



7
22 de novembre de 2007 MIRANT ENRERE

La Policia Nacional d’Igualada ja 
expedeix el nou DNI electrònic

Des de dijous de la setma-
na passada l’Oficina de la 

Policia Nacional d´Igualada ha 
implantat ja el nou Document 
Nacional d´Identitat (DNI) elec-
trònic. 

Amb el nou carnet d’iden-
titat, es lliura als ciutadans una 
clau numèrica per accedir a les 
dades informàtiques personals 
que conté el DNI. El nou car-

net permetrà fer operacions, 
a hisenda, per exemple. En un 
futur, fins i tot podria utilitzar-
se com a targeta de crèdit. Fer 
el DNI electrònic és qüestió de 
minuts i l’usuari se’l pot endur 
al moment.

L’alcalde d´Igualada, Jordi 
Aymamí, ha estat una de les 
persones que, aquesta setmana, 
ha estrenat el nou DNI electrò-

nic. Aymamí ha assenyalat que 
la posada en marxa d´aquest 
nou sistema és clau per facilitar 
aquest tràmit als igualadins. 
Un cop els ciutadans disposen 
del nou DNI poden actualitzar 
les seves dades i canviar la clau 
d’accés en un punt informàtic 
instal·lat a l’Oficina de la Poli-
cia Nacional d’Igualada.

MicroBank de “la Caixa” i l’Ajuntament 
de Sant Martí de Tous firmen un acord 
per finançar microcrèdits

L’alcalde de Sant Martí de 
Tous, David Alquézar i 

el Director d’Àrea de Negoci 
de l’Anoia i el Baix Llobregat 
Nord, Josep Parareda, van fir-
mar divendres dia 9, un conve-
ni de col·laboració per al finan-
çament de microcrèdits. L’acord 
entre l’entitat financera i el 
consistori facilitarà les operaci-
ons de préstec de petites quan-
titats dirigides a persones amb 
dificultats per accedir al siste-
ma tradicional de crèdit. Així 
mateix, recolzarà i fomentarà 
la creació de projectes innova-
dors de persones amb caràcter 
emprenedor.

El criteri de concessió dels 
microcrèdits de MicroBank de 
“la Caixa” atén fonamental-
ment a la confiança i la via-
bilitat dels projectes a finan-
çar, que no requereixen de las 
garanties i avals necessaris per 
a accedir als crèdits del sistema 

financer tradicional. Especial-
ment, aquests crèdits donen 
suport a persones més grans de 
45 anys, dones, discapacitats/
des, aturats/des de llarga dura-
da, famílies monoparentals i 
població immigrada. L’import 
mitjà dels préstecs oscil·la entre 
els 8.000 i els 15.000 euros i 
el termini de reemborsament 
és de 4 anys a un interès molt 
avantatjós.

Aquest acord amb l’Ajun-
tament de Sant Martí de Tous 
s’inscriu en la voluntat manifes-
tada per “la Caixa” de reforçar 
l’esperit i els orígens fundaci-
onals de l’entitat potenciant 
activitats que, seguint criteris 
de sostenibilitat econòmi-
ca, tinguin com a finalitat la 
cobertura de necessitats de 
caràcter social.

De dreta a esquerra:  Josep Parareda Climent, Director d’Àrea de Negoci de “la 
Caixa” a l’Anoia i Baix Llobregat Nord, l’Alcalde, David Alquézar, i Pere Noto, 
Sotsdirector de l’oficina de “la Caixa” a Sant Martí de Tous

L’Escola Pia d’Igualada ha iniciat, un any 
més, els programes de garantia social

L’Escola Pia d’Igualada ha ini-
ciat durant aquest mes de 

novembre els PGS (Programes 
de Garantia Social). Enguany 
una trentena d’alumnes rea-
litzaran aquests cursos dirigits 
a joves de 16 a 25 anys que 
no han superat l’ESO. Els PGS, 
autoritzats pel Departament 
d’Educació de la Generalitat de 
Catalunya i subvencionats pel 
Servei d’Ocupació de Catalunya 
(Departament de Treball de 
la Generalitat de Catalunya) 
es caracteritzen per facilitar la 
incorporació dels joves que ho 
desitgin al món laboral donant 
coneixements bàsics de dife-
rents oficis. L’Escola Pia d’Igua-
lada ofereix els cursos d’auxi-
liar en imatge personal (per-
ruqueria i estètica) i auxiliar 
d’hoteleria (cuina i serveis de 
restauració). 

Els PGS, que finalitzen al 
juny, tenen com a objectius 
principals preparar els seus 

alumnes per poder dur a ter-
me diferents activitats profes-
sionals, bàsicament, en oficis i 
ocupacions relacionades amb 
les seves capacitats i les seves 
expectatives personals. A més, 
permet adquirir uns hàbits i 
unes capacitats que els perme-
tran participar, com a treballa-
dors i ciutadans responsables, 
en el desenvolupament de l’ac-
tivitat social i cultural.

Per aconseguir-ho els cur-
sos es divideixen en dos apar-

tats: l’àrea de formació bàsica i 
l’àrea de professionalització on 
es realitzen les diferents pràc-
tiques i on es forma i s’orienta 
laboralment. Cal remarcar que, 
tot i les pràctiques que es rea-
litzen a la mateixa Escola Pia, 
els alumnes també duen a ter-
me una formació pràctica en 
centres d’estètica, restaurants i 
hotels de la comarca.



8
22 de novembre de 2007MIRANT ENRERE

El doctor Carles Barceló i Valls portà 
l’aula de l’AUGA per camins d’activitat

L’alumnat d’AUGA, dilluns 
passat a l’Ateneu, tan bon 

punt el seu president Magí 
Puig va presentar el conferen-
ciant Carles Barceló i Valls, doc-
tor en Ciències Econòmiques 
i Empresarials, s’immergí en 
una convocatòria. Una convo-
catòria a ser actius. Fins i tot a 
rebel.lar-se contra normatives 
vigents que menen a que una 
gran majoria de la gent gran es 
vegi constrenyida a sobreviure 
amb dificultats econòmiques.

La classe es titulava: “El rol 
de la gent gran al segle XXIè” 
i es subtitulava: “Per empènyer 
la gent a fer coses útils per a 
ells mateixos i per a la socie-
tat”. A fe que l’alumnat fou 
sacsejat de seguida per tal que 
fugís dels tòpics que empenyen 
la gent gran a acomodar-se a 
un estil de viure sedentari a 
més no poder.

Després de referir-se a les 
mitjanes de vida, entre els 
76 anys els homes i els 83 les 
dones, quantificà els valors 
de la gent gran al segle XXIè. 
Saben que sóm el 20% de la 
població mundial? I que repre-
sentem el 65% de la riquesa 
dels països desenvolupats? A 
partir d’aquestes dades ana-
litzà, àdhuc políticament, la 
potencialitat de força de la 
gent gran si se sabés utilitzar 
en forma adequada. Com? Fent 
un exercici actiu. Res de resig-
nar-se a fer d’avis complaents 
que encara donen un cop de 
mà als fills. Moure’s lliurement. 
Conèixer gent nova. Altres cos-
tums. I perquè no altres paï-
sos i maneres de pensar? L’aula 
gairebé no respirava quan se 
li recordà la quantitat de difi-
cultats viscudes --i vençudes-
- durant els difícils temps pas-
sats i la tremenda suma d’ho-
res extres per tirar endavant 
les famílies. I ara, se’ns té de 

presentar com una exigència 
complir com a avis? Tremen-
da pregunta. Oi més quan feu 
avinent l’existència de 1.500 
universitats de la tercera edat 
les quals apleguen mig milió 
de persones grans que proven 
de fugir de tot això.

Passà seguidament a la pro-
jecció d’unes diapositives, algu-
nes d’elles no excessivament 
nítides, per il.lustrar el capítol 
participatiu. Ara, per exemple, 
s’acosten eleccions i ja hi ha 
partits polítics que proposen 
l’exempció als pensionistes del 
pagament de l’IRPF. Ens queda-
rem, una vegada més, inactius 
i no participatius? Si no ens 
representem nosaltres matei-
xos ningú no ens representarà. 
Quida edat i quina experiència 
tenen els joves polítics? Per-
què les coses que ens atanyen, 
per exemple l’insoluble proble-
ma de les minces pensions de 
les vídues, ens tenen de venir 
dictades per gent aliena a la 
problemàtica? De debò algú 
reconeix que si el país ha arri-
bat al grau de benestar actual 
ha estat gràcies a l’esforç con-
tinuat de tots nosaltres? Doncs, 
que ho demostrin! I d’aquí ja 
es passà a la conveniència de 
la creació d’un partit que real-
ment defensés els interessos 
veritables de la gent gran. Una 
força impressionant i possible 

si fóssim, de debò, actius i par-
ticipatius.

D’aquí passà a la participa-
ció en associacions sense ànim 
de lucre dedicades a pal.liar 
les necessitats encara no ate-
ses per la nostra societat ano-
menada del benestar. Abans 
d’acomiadar-se de l’aula, el Dr. 
Barceló parlà dels 6 principis 
de Covey als quals afegia els 
seus 6 principis: 1 - Participi, no 
s’amagui. 2 - Cooperi, sigui soli-
dari. 3 - Doni’s als demés, faci’s 
voluntari. 4 - Sigui exigent, 
reclami el que li correspon. 5 
- No ho deixi córrer, lluiti per 
obtenir resultats. 6 - Mobilitzi 
el seu cervell, augmenti la seva 
qualitat de vida.

Cada un d’aquests principis, 
el no quedar-se a casa i pren-
dre part en activitats de caire 
de voluntariat i ésser solidaris 
per sistema, ajuden a sentir-
nos útils. Això, a la vegada, ens 
portarà a ser més exigents amb 
nosaltres mateixos i també, 
molt important, amb els demés 
i a no deixar córrer, cosa que 
passa desgraciadament mas-
sa sovint, l’exigència de tot el 
què se’ns té de reconèixer per 
dret. Finalment, és inqüestio-
nable que mobilitzar el cervell 
augmenta la qualitat de vida. 
Podem, encara, ser imagina-
tius.

S.B.G.

Exitoses Jornades de la 
Gent Gran als Prats de Rei

Durant la primera quinzena 
de novembre es van cele-

brar als Prats de Rei les Jorna-
des dedicades a la gent gran. El 
dia 8 de novembre hi va haver 
una xerrada, “Ara em toca a 
mi”, patrocinada per la Dipu-
tació de Barcelona, on Mònica 
Javaloy, psicòloga i terapeuta 
familiar, va parlar sobre els pro-
jectes, idees i els objectius que 
s’han anat posposant al llarg 
de la vida i que potser ara és 
l’hora de dur a terme, un cop 
la jubilació deixa més temps 
lliure per fer tot el que hom 
es proposi. La segona xerrada, 
“Estafes a la gent gran”, el dia 
13 de novembre, va ser a càrrec 
dels Mossos d’Esquadra. Es van 
donar consells per prevenir les 
estafes i minimitzar tant com 
sigui possible les situacions 

de risc. Les dues xerrades van 
comptar amb una destacable 
participació de públic. 

Per als més esportistes, dis-
sabte a la tarda va tenir lloc 
una partida de bitlles amb la 
presència d’un equip de la 
Federació Catalana de Bitlles. 
Malgrat el fred, es va acabar 
el joc i els participants van 
poder gaudir, després, d’un 
berenar. L’endemà diumenge 
es van cloure les Jornades de 
la gent gran d’aquest any amb 
un dinar i un animat ball amb 
Jack Carmelo, al bar La Flor de 
la Segarra.

Tots els actes han estat 
organitzats per l’Ajuntament 
dels Prats de Rei amb la col-
laboració de la Diputació de 
Barcelona.

MUPA s’uneix a 
Reddismatt

El dia 15 de novembre de 
2007 i a la seu social de 

Mútua REDDISMATT, es va fir-
mar el document de Declaració 
d’Intencions relatiu a la inte-
gració de MUPA, Mútua d’acci-
dents de treball i malalties pro-
fessionals de la seguretat social 
nº 25 (amb seus a Lleida i Igua-
lada) al projecte de fusió que 
en aquests moments es troba 
en curs, corresponent a les 
Entitats REDDISMAT i FIMAC.

Aquest document resta 
pendent de ser comunicat i 

aprobat per les Juntes Directi-
ves i Generals respectives.

Al mateix temps, es tro-
ba pendent de l’autorització 
expressa del Ministeri de Tre-
ball.

Amb aquest procés de fusió, 
l’entitat que en resulti es con-
solida en el lloc 9è del ranking 
de mútues, estimant-se uns 
ingressos conjunts per al 2007 
superiors als 355 milions d’Eu-
ros, i amb un col·lectiu protegit 
de més de 600.000 treballadors 
a tota Espanya.

En venda moto infantil ideal iniciació (6-10 anys)

GAS-GAS TXT BOY 50
Tel. 696 94 32 13 Jaume

Bona resposta a la plantada d’arbres

El passat diumenge, una 
cinquantena de persones 

van participar en la  plantada 
popular d’arbres en contra del 
canvi climàtic organitzada per 
GEDEN, Grup d’Estudi i Difusió 
de l’Entorn Natural.

Després de la plantada, es 
va fer un esmorzar amb xoco-
lata i coca, per gentilesa de 
Els Fogons, Jaume i Vicenç, 
Oscar Pastisser, Yoframa: Forn 
de Castellolí i la Bolsera Igua-
ladina. La jornada va finalit-
zar amb la realització d’un 
joc ambiental “El joc dels sen-
tits”, on hi van participar tant 
infants com adults. En el joc es 
van treballar el sentit de la vis-
ta, el sentit del tacte, l’olfacte i 
l’oïda, on cada família va haver 

de demostrar les seves habili-
tats en els diferents sentits. 

La següent activitat que 
realitzarà l’entitat adreçada a 
les famílies, sarà el dissabte dia 
1 de desembre a les 11 del matí 

a l’Espai Cívic Centre, on es farà 
un taller de decoració de Nadal 
amb materials reciclats. Per 
aquesta activitat cal inscriure’s 
a l’Espai Cívic Centre.
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Nou cicle de passejades de 
la gent gran de Vilanova

La setmana passada va 
començar el nou cicle de 

passejades per a la gent gran 
de Vilanova del Camí. L’acti-
vitat l’organitza el Servei 
d’Esports amb el suport de la 
Diputació de Barcelona. Unes 
150 persones van participar a 
la caminada, que va tenir com 
a primer destí, aquesta nova 
temporada, Sant Andreu de la 
Barca. 

El grup d’activitat física de 
la gent gran de Vilanova del 
Camí hi va participar, juntament 
amb un grup de Granollers i un 
altre de Manresa. Plegats van 
fer un recorregut de prop de 
7Km per l’entorn de St Andreu. 
A l’arribada, després d’una ses-
sió d’estiraments al camp de 
futbol, van compartir dinar a la 
zona de pic nic de Cal Salvi.

L’ADF de Masquefa guanya el Premi 
Palestra de prevenció d’incendis 
forestals de la Diputació de Barcelona

L’Agrupació de Defensa Fores-
tal de Masquefa ha guanyat 

el Premi Palestra de prevenció 
d’incendis forestals que atorga 
la Diputació de Barcelona per 
la millor organització. Aquest 
premi està dotat amb 8.400 
euros per l’elaboració i execu-
ció de programes de prevenció 
i vigilància d’incendis. El guar-
dó es va lliurar, juntament amb 
el Premi Rossend Montané i 
el Premi d’Honor Joaquim M. 
Castellarnau, dissabte passat 
en una festa a Santa Maria de 
Palautordera que va reunir més 
de 600 persones.

Aquest guardó representa 
una fita històrica i un valuós 
reconeixement a la tasca que 
aquests darrers anys han dut a 
terme els membres de l’Agru-
pació de Defensa Forestal de 
Masquefa. L’Associació compta 
actualment amb un equip de 
disset voluntaris: Fèlix Arribas, 
Valentí Vázquez, Francesc 
Castillo, Antonio Castillo, Laura 
Castillo, Cristina Castillo, Rafel 
García, Martí Uribe, Ricard 
Esfols, Julián Tejero, Jordi Bue-
nafuente, Loli Vaquero, Óscar 
García, José Cantillo, Mar-
ta Duran, Oriol Marzo, José 
Ramon Pujol i Olga Garriga 
(secretària-administrativa). 

Julián Tejero, President 
honorífic de l’ADF, va ser l’en-
carregat de recollir el premi. Al 
Premi Palestra també hi opta-
ven les ADF de Teià, Vol-Ges 

i Montseny-Congost. Les dues 
darreres van ser distingides 
amb accèssits de 1.800 i 1.200 
euros respectivament. 

L’altre guardó a la preven-
ció d’incendis forestals, el Pre-
mi Rossend Montané a la millor 
obra o projecte de prevenció, 
va ser per a l’ADF de Castellví 
de la Marca, que actua sobre 
la totalitat del territori fores-
tal d’aquest municipi, per la 
construcció d’un magatzem per 
poder guardar els vehicles i el 
material de l’ADF. Les ADF de 
Castelldefels i Teià van obtenir 
accèssits de 1.800 i 1.200 euros 
respectivament.

Finalment, el Premi d’Honor 
Joaquim M. de Castellarnau, de 
reconeixement públic a perso-
nes que han destacat en aquest 

àmbit, va recaure en l’iguala-
dí Miquel Casadesús, membre 
de les ADF de Castellolí i de 
Castellfollit del Boix. Casadesús 
és, des de l’any 1995, president 
de la Federació d’ADF de l’Ano-
ia. També va ser president del 
Secretariat d’ADF de Catalunya 
entre els anys 2004 i 2007. L’any 
1995 va rebre la Medalla de 
l’Agricultura Catalana per la 
seva dedicació a les Agrupaci-
ons de Defensa Forestal. 

Els premis de prevenció d’in-
cendis forestals de la Diputació 
de Barcelona, que es lliuren 
des de l’any 1997, volen ser un 
reconeixement públic a la feina 
que duen a terme durant tot 
l’any les agrupacions de defen-
sa forestal amb el suport dels 
ajuntaments.

Foto de família dels premiats, amb el diputat d’Espais Naturals, Josep Mayoral, i 
l’alcalde de Santa Maria de Palautordera, Joan Mayneris. 
Autor: Joan Roca.

El PP pregunta sobre la compatibilitat 
del Pla Director Urbanístic de la Conca 
d’Òdena i el Pla director de l’Aeròdrom

Santi Rodríguez, diputat del 
grup parlamentari del Par-

tit Popular, ha pregunta per 
escrit al Govern de la Genera-
litat “sobre si considera que és 
compatible les previsions de la 
segona versió del Pla Director 
Urbanístic de la Conca d’Òdena 
amb les previsions del Pla Direc-
tor de l’aeròdrom Igualada-
Òdena”. De forma específica, 
ha preguntat si és compatible 
l’ús de l’aeròdrom si es permet 
l’ús d’habitatge des del barri de 
Sant Pere fins l’A-2. 

El conseller Joaquim Nadal 
ha constatat que el Pla Director 
de l’aeròdrom preveu un eixam-
plament de la zona de servei 
del sistema general aeroportu-
ari i una ampliació aproximada 
de 150 metres cap al sud de la 
pista de vol. Aquestes ampliaci-
ons tindran en compte l’activitat 
actual i també prevista en el Pla 
d’Aeroports de Catalunya, que 
és la d’aviació general i esporti-

va en període diürn.
Pere Calbó, davant de la 

resposta, ha manifestat que “el 
Conseller responsable d’ambdós 
plans no dóna una resposta a 
la pregunta formulada i evita 
analitzar a fons la qüestió. És 
evident que amb el Pla Director 
Urbanístic de la Conca d’Odena 
es posa en perill el futur des-
envolupament de l’aeròdrom. 
Aquesta és una qüestió greu 
perquè el futur de l’aeròdrom 
esta íntimament vinculat al 
futur desenvolupament econò-
mic de la Conca. Això sembla no 
importar al Conseller. Tanmateix 
dóna la impressió, amb aquesta 
resposta, que la Generalitat el 
que vol és reproduir els matei-
xos problemes que s’han donat 
en l’aeròdrom de Sabadell. Cre-
iem que la Conca es mereix més 
atenció per part de la Genera-
litat.”

Per altra banda, el diputat 
popular Santi Rodríguez també 

ha preguntat sobre les previsi-
ons en l’execució de les actua-
cions que preveu el Pla Director 
de l’aeròdrom Igualada-Òdena. 

La resposta del Conseller 
Nadal ha estat que un cop s’ha-
gi aprovat el Pla especial urba-
nístic, s’exposarà a informació 
pública l’avantprojecte de les 
obres d’ampliació i millora de 
l’aeròdrom i es durà a terme la 
redacció del projecte constructiu 
per l’execució de les actuacions 
esmentades.

Pere Calbó ha valorat 
aquesta resposta assenyalant 
que “sobta que el Conseller no 
estableixi un calendari per a les 
actuacions que esmenta en la 
seva resposta. Cal reclamar als 
responsables de l’aprovació del 
Pla especial que l’accelerin al 
màxim, ja que aquest projecte 
és estratègic per al desenvolu-
pament econòmic de la comarca 
de l’Anoia”.

El PP reclama un major 
control en les places 
reservades a persones 
amb minusvalies

Pere Calbó, Portaveu del 
Grup Popular a l’Ajunta-

ment d’Igualada, ha reclamat 
“al Govern Municipal que s’in-
tensifiqui el control de l’apar-
cament indegut en les places 
reservades per a persones amb 
minusvalies.”

Calbó ha explicat que “que 
en l’any 2006 es van imposar 
per aquest motiu 265 denún-
cies menys que en el 2005, 
el que representa un 45,9% 

menys. Sobta aquest descens 
tan important, especialment 
pel caràcter incívic de la infrac-
ció que consisteix en aparcar 
en un espai reservat a vehicles 
de persones amb disminució.”

El Portaveu Popular ha dit 
que “en el 2007 s’han imposat, 
a data 25 d’octubre, un total 
de 326 denúncies, lleugera-
ment per sobre que en el 2006 
(a la data esmentada).
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Santa Cecília: Una bona amanida musical
Els qui vam seguir els actes 

de la Festa de Santa Cecília 
d’aquest diumenge passat vam 
gaudir d’una amanida musical, 
breu però variada, que va ani-
mar els carrers de la ciutat en 
aquest dia festiu tan fred, però 
tan asolellat.

La jornada va començar 
amb un esmorzar de germa-
nor que l’Institut Municipal 
de Cultura va oferir als músics 
de la ciutat a l’Ateneu Igua-
ladí. Seguidament, al mateix 
vestíbul, la Concepció Ramió 
va dirigir l’assaig de l’Himne 
de Santa Cecília que posterior-
ment es cantaria a la plaça de 
l’Ajuntament.

A les 12 del migdia en punt, 
tota la comitiva d’entitats musi-

cals, encapçalada pels banderers 
d’enguany, la Rondalla Novau-
nió i els grallers del grup Mal de 
Cap, van dirigir-se cap a la basíli-
ca de Santa Maria, acompanyats 
per la Banda de Música d’Igua-
lada. Era un seguici de més de 
dues-centes persones que va 
donar caliu als carrers del nucli 
antic coberts de fulles, bonica 
estampa de la tardor.

A la plaça del Bruc els gra-
llers del Mal de Cap van ani-
mar amb les gralles els menuts 
i menudes, que ballaven amb 
alegria, recordant segurament 
les danses geganteres de la 
proppassada festa major.

A dins a l’església, el silen-
ci impactant del temple es va 
veure gratament trencat per 

les dolces melodies de la Ron-
dalla Novaunió, que van fer 
un aperitiu musical abans de 
donar pas a l’inici de l’ofici de 
Santa Cecília, que també va 
gaudir de la participació de les 

veus de la Coral de Santa Maria 
i de la Schola Cantorum, i de 
l’acompanyament organístic de 
Lluís Victori.

Mentre tenia lloc la mis-
sa, el grup Raixa convidava 

a ballar a la plaça de l’Ajun-
tament danses tradicionals 
de Mallorca i Menorca, i cal 
dir que el sol que hi queia va 
fer que s’hi aplegués un bon 
nombre de persones. Fins i tot 
alguns balladors van quedar-se 
en màniga curta perquè el sol 
escalfava de valent.

La festa de la patrona va 
concloure amb una cantada 
de les corals igualadines al bell 
mig de la plaça de l’Ajunta-
ment. Es va interpretar l’Him-
ne de Santa Cecília amb lletra 
de Maria Enrich i música de 
Concepció Ramió, que també 
va fer de directora. Va ser una 
cantada molt breu, però molt 
ben acollida pel públic present 
a la plaça.

Igualada torna a ser present a l’ofrena del Ciri Votiu a la 
Mare de Déu de Montserrat 

Igualada va tornar a ser pre-
sent a l’ofrena del Ciri Votiu 

que cada any l’Ajuntament fa a 
la Mare de Déu de Montserrat. 
Aquesta celebració es du a ter-
me des d’any 1515 per prote-
gir-se de la pesta negra, una 
malaltia que va fer uns grans 
estralls en aquelles èpoques.

A la celebració hi van acu-
dir els tinents d’alcalde igua-
ladins Montserrat Mateu i 
Xavier Figueres. Va ser una 
festivitat en la que també hi 
van prendre part els Pesca-
dors Esportius d’Igualada, el 
Club Handbol Igualada i els 

Canaricultors de l’Anoia que 
enguany estan d’aniversari. 
Els primers celebren els cin-
quanta anys d’existència men-
tre que els dos restants, vint-i-
cinc anys.

L’acte va començar amb 
una missa conventual en la que 
el president del Club Handbol 
Igualada, Josep Puigrodon, 
va encendre el Ciri Votiu en 
un un acte de gran solemni-
tat i emotivitat. A banda, les 
entitats i l’Ajuntament van fer 
diferents ofrenes a la Mare de 
Déu. Un cop acabada la cele-
bració, la delegació igualadina 

va ser rebuda pel pare abad de 
Montserrat, Josep Maria Soler.

En aquesta trobada, el 
pare abad es va congratular 
dels èxits de les entitats i va 
manifestar que tot i que ja no 
es demana la protecció de la 
malaltia del segle XVI, “de difi-
cultats no en falten, ja que hi 
ha molts reptes a superar en la 
vida diària per tirar endavant”. 
Ell mateix va recordar que “la 
Mare de Déu de Montserrat és 
la patrona de Catalunya i per 
tant també la d’Igualada”.

Per la seva part, Montserrat 
Mateu va manifestar estar molt 

contenta de poder venir a fer 
aquesta ofrena i va declarar 
que “cada any venim amb un 

gran conveciment i amb molta 
satisfacció”.

Gala de lliurament dels Premis Ciutat d’Igualada de 
Creació artística

Prop de 200 treballs repartits 
en les diferents convocatò-

ries, opten a un dels Premis de 
Ciutat d’Igualada de Creació 
artística, que es lliuraran diu-
menge a l’Ateneu.

Així en la modalitat d’Art 
Digital compta amb 23 parti-
cipants, Composició musical 
amb 5 participants, Escultura 
amb 20 participants, Fotografia 
amb 50 participants, Narrativa 
breu amb 34 participants, Pintu-
ra amb 42 participants i Poesia 

amb 18 participants, quedant 
desconvocats enguany el premi 
Recitació Manuel Mateu per la 
baixa participació ja que només 
es van rebre quatre concursants.

Estadísticament la participa-
ció d’aquest any es manté igual 
que l’any passat, sent el 2005 
l’edició en què hi va haver més 
bona resposta, amb un total de 
218 persones.

Actuació del grup 
Diapaswing

Per amenitzar la vetllada 
enguany es comptarà amb la 
formació musical Diapaswing, 
grup mixte de música a capella; 
els seus vuit components inter-
preten tota una sèrie de cançons 
sense l’ajuda de cap instrument 
més que les seves pròpies veus. 
El repertori és ple de temes de 
diversos autors i estils amb un 
punt en comú: són temes que 
han estat, i seran sempre, grans 
èxits. Si a tot això hi afegim 
una original posada en escena, 
uns arranjaments sorprenents, 
unes bones coreografies i el bon 
humor que sempre és present 
en les seves actuacions, conver-
teixen un concert en un especta-
cle únic i irrepetible, on el públic 
reviu cançons que el transporten 
a records inesborrables. 

L’acte començarà a 2/4 d’1 
del migdia. El mateix diumenge 
les diferents sales d’art on s’hi 
exposen les obres concursants 
romandran obertes fins les 3 de 
la tarda.

A la Sala Municipal d’Ex-
posicions del carrer Garcia 
Fossas 2, s’exposen les obres 
concursants al Premi Fotogra-
fia Procopi Llucià; al Museu de 
la pell hi haurà exposades les 
obres del Premi Pintura Gas-
par Camps, i les obres del Pre-
mi Escultura Josep Campeny 
s’exposaran a la Biblioteca 
Central.

Exposicions dels Premis 
Ciutat d’Igualada de 
Creació Artística

Coincidint amb aquest acte, 
diumenge al matí les sales d’ex-
posicions que acullen les obres 
participants a aquests premis 
restaran obertes d’11 a 15 h.

Fotografia Procopi Llucià
Del 23 de novembre al 9 de 

desembre, a la Sala Municipal 
d’Exposicions s’exposen els tre-
balls presentats aquest any al 
Premi Ciutat d’Igualada de cre-
ació artística Procopi Llucià en la 
modalitat de fotografia.

Horari: De dimarts a diven-
dres de 19 a 21 h. Dissabtes i 
diumenges d’11 a 14 h i de 18 a 
21 h. Dilluns tancat.

Pintura Gaspar Camps
Del 23 de novembre al 7 de 

desembre, la sala d’exposicions 
de la Biblioteca Central d’Igua-
lada acull la mostra d’obres pre-
sentades al Premi Ciutat d’Igua-
lada de creació artística Josep 
Campeny en la modalitat d’es-
cultura.

Horari: De dimarts a diven-
dres de 10 a 14 h i de 16 a 21 h. 
Dissabtes, diumenges i festius 
d’11 a 14 i de 19 a 21 h. Dilluns 
tancat.

Escultura Josep Campeny
Del 23 de novembre al 9 de 

desembre, al Museu de la Pell 
d’Igualada i Comarcal de l’Anoia 
s’exposen els treballs presentats 
al Premi Ciutat d’Igualada de 
creació artística Gaspar Camps 
en la modalitat de pintura.
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Aprovades les ordenances 
fiscals 2008 a Òdena

El dimarts 6 de novembre es 
va celebrar un ple extraor-

dinari a l’ajuntament d’Òdena 
on només es va tractar el punt 
referent a les ordenances fiscals 
2008. Va ser aprovat per una 
majoria absoluta amb 6 vots a 
favor del PSC i 3 vots en contra, 
2 d’ERC i 1 del cap de l’oposició 
(CiU). Els altres dos membres 
del grup no van poder presen-
ciar la sessió plenària.

Recordem que les ordenan-
ces fiscals són el conjunt de 
normes que regulen les taxes, 
els preus públics i els impos-
tos vigents dins el municipi, 
en definitiva ens marquen els 
preus dels serveis que presta 
l’ajuntament  als ciutadans i 
també dels impostos transfe-
rits als ajuntaments que des de 
la pròpia casa consistorial es  
recapta.

Enguany les taxes, preus 
públics i impostos s’apugen un 
3% (l’IPC previst) excepte l’IBI 
(Impost sobre béns immobles) 
d’urbana que baixa un 20% i 
l’IBI de rústica que queda igual.

Per altra banda aquestes 
ordenances augmenten i/o 
actualitzen les ajudes socials a 
certs col.lectius com per exem-
ple la gratuïtat de la piscina per 
a jubilats i pensionistes, l’aug-
ment del 20% en la subvenció 
per famílies nombroses a l’IBI, 
subvenció per més d’un fill a 
la Llar d’Infants. En el primer 
fill pagarà el 100%, el segon 
només el 60%, el tercer un 25% 
i el 0% si n’hi haguessin més.

S’actualitza el nivell màxim 
d’ingressos per les ajudes a 
persones amb pocs ingressos, 
pujant-lo amb el qual arribarà 
a més gent.

El regidor  d’Hisenda de 
l’ajuntament d’Òdena Jaume 
Xaus diu “aquest any és espe-
cialment dur pel que fa a l’IBI 
degut a que el cadastre ens ha 
fet una revisió, que feia 18 anys 
que no es feia. És per aquest 

motiu que aquest impost es 
rebaixa un 20% perquè els pro-
pietaris de vivendes raonable-
ment actualitzades no siguin 
penalitzats per aquesta revisió 
que afectarà principalment a 
qui tenia vivenda més desactu-
alitzada en quan al valor cadas-
tral”.

Perquè tothom pugui revi-
sar com queda el seu habitat-
ge després de la revisió cada 
propietari rebrà una carta on 
es notificarà la possible revisió 
de valor cadastral que s’hagi 
d’aplicar al seu habitatge.

La setmana del 10 al 15 de 
desembre hi haurà funcionaris 
del cadastre perquè es puguin 
fer reclamacions amb facilitat.

Ple extraordinari del mes 
d’octubre a Òdena

El dimarts 13 de novembre 
es va celebrar un ple extraordi-
nari on tots els punts de l’ordre 
del dia a excepció de dos es van 
aprovar per unanimitat. 

L’aprovació provisional del 
Pla Parcial St. Miquel va tenir 8 
vots a favor.

El Projecte d’Urbanització 
Espelt (U11) UA E3 i carrers 
adjacents:  modificació del 
projecte i el contracte d’obres 
també va tenir els vots a favor 
del PSC, l’abstenció d’ERC i van 
votar en contra els tres mem-
bres de CiU.

L’expedient de contractació 
del projecte i obra de la llar 
d’infants va quedar aprovat a 

favor per tots els regidors. El 
pressupost total de contracta-
ció és de 544.436’42 euros.

Es va votar com a urgència 
l’adhesió al manifest institucio-
nal contra la violència de gène-
re que celebra el dia internacio-
nal el proper 25 de novembre. 

Un dels altres punts de l’or-
dre del dia va ser l’acceptació 
de la subvenció des de la Gene-
ralitat de Catalunya per a la 
Llar d’Infants. Aquesta subven-
ció que va destinada a les des-
peses de manteniment de  la 
llar  és de 109.800 euros.

L’Ajuntament d’Òdena 
va adherir-se i forma part de 
l’associació Xarxa de Ciutats i 
Pobles cap a la Sostenibilitat 
com a marc de debat d’inter-
canvi d’experiències pera con-
seguir objectius comuns de 
sostenibilitat en els municipis. 
D’aquí ve que es va designar a 
la regidora Anna Maria Recio 
com a representant de l’Ajun-
tament d’Òdena a la xarxa de 
Ciutats i Pobles cap a la Soste-
nibilitat.

I un altre punt de l’ordre del 
dia que també va ser aprovat 
unànimament va ser l’aprovació 
del compte general de l’exerci-
ci 2006. El compte de resultats 
de l’exercici és de 3.968.352’05 
euros del resultat corrent de 
l’exercici, de 74.886’29 euros 
pels resultats extraordinaris i 
de 4.043.238,34 euros del resul-
tat de l’exercici.

Esquerra proposa un pacte 
unitari pel soterrament del 
tren i l’Entesa el rebutja

El passat ple municipal cele-
brat dimarts dia 13 de 

novembre a Igualada, Esquer-
ra va proposar la creació d’un 
gran pacte unitari entre totes 
les formacions polítiques de la 
ciutat perquè aquestes defen-
sessin conjuntament davant de 
la Generalitat les grans infra-
structures que són necessàries 
per la ciutat com poden ser per 
exemple el soterrament de la 
via del tren, l’Entesa per Igua-
lada va refusar aquest pacte.

Aquest pacte, proposat per 
Esquerra, hagués consistit que 
un representant de cada for-
mació política a l’Ajuntament 
(Jordi Aymami, Marc Castells, 
Joan Torras i Pere Calbó) més 
les dues diputades anoienques 
del Parlament de Catalunya, 
(Marina Llansana i Teresa 
Estruch) fossin els que defen-
sessin les necessitats d’Igualada 
davant de la Generalitat.

Aquesta és la forma que 
des d’Esquerra Republicana de 
Catalunya creiem més lògica 

(com ja afirmàvem en el nostre 
programa electoral ) per acon-
seguir unes

infrastructures dignes i de 
qualitat, perquè si cada for-
mació política va a la seva no 
acabarem aconseguint res de 
res i Igualada perdrà un altre 
tren però l’alcalde de la ciutat 
el senyor Jordi Aymami no ho 
veu així ja que afirmà que els 
únics encarregats que hi ha de 
defensar la política del soter-
rament del tren és el govern 
municipal de la ciutat o sigui 
ell mateix. Aquest buscar pro-
tagonisme desmesurat i la llui-
ta per un grapat de vots ha 
fet que històricament Iguala-
da perdés moltes oportunitats, 
i que altres poblacions que 
si que han presentat projec-
tes consensuats hagin agafat 
un gran avantatge competitiu 
comparat amb la nostra ciutat.

Esquerra-Igualada

Perruqueria DARCENIS
nova imatge

ES FAN UNGLES ACRÍLIQUES
OFERTA: Tints metxes i permanents

NETEJA DE CUTÍS I MA QUILLATGE GRATÍS

C. Virtut, 14 baixos - 08700 IGUALADA - Tels. 676 25 71 39 - 93 806 89 00
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No et pots vestir si
fas més de la talla 44?

Sí, a MODA SPORT
Ho trobaràs tot

PER A DONA
Jaquetes des 
de 39,95 €

Conjunts des 
de 99 €

PER A HOME:
Oferta jaquetes

29,95 €

FABRICACIÓ PRÒPIA

Florenci Valls, 89 - 08700 IGUALADA
TEL. 93 804 00 08

Capellades aprova en el 
Ple de l’Ajuntament les 
ordenances fiscals per 
l’any vinent

Dimecres de la setmana 
passada es va celebrar 

una sessió extraordinària del 
Ple Municipal per aprovar les 
ordenances fiscals pel proper 
exercici.

Amb els vots favorables 
de Convergència i Unió, Partit 
dels Socialistes i Vila de Cape-
llades es va aprovar una puja 
del 2’9% a tots els impostos, 
excepte la taxa de retirada de 
vehicles, que es va incrementar 
més del 100%. El grup muni-
cipal d’Esquerra Republicana 
es va abstenir, manifestant la 
seva “preocupació pels núme-
ros aprovats”.

L’augment del 2’9% es 
basa en l’IPC català del mes 
de setembre. L’alcaldessa de 
Capellades, Anna Sánchez, va 
explicar que “segons els núme-
ros de l’estudi econòmic que 
s’està acabant de fer sobre les 
ordenances fiscals, amb aquest 
import podem fer front a un 
nou exercici. Tot i així, cal insis-
tir que encara no s’ha tancat 
les liquidacions de l’any 2006 i 

les del 2005 no estan aprova-
des. Així és impossible tenir la 
certesa absoluta en els núme-
ros presentats”.

Abans de procedir a la vota-
ció, el grup de Vila de Capella-
des va proposar que s’estudi-
és la possibilitat de cobrar un 
preu diferent a l’entrada de la 
Piscina Blava pels empadronats 
a Capellades. Així, els vilatans 
pagarien menys que la resta 
d’usuaris, tal i com s’està fent a 
altres poblacions de la comar-
ca.

Per la seva banda el núme-
ro ú socialista, Josep Valls, va 
argumentar el sentit del seu 
vot raonant que “nosaltres 
vàrem dir que faríem una opo-
sició constructiva i per això 
donem un vot de confiança a 
l’equip de govern per tal que 
tiri endavant la seva proposta”.

Finalment, es va aprovar 
l’augment del 2’9% a totes les 
taxes per proper any, excepte 
les que tenen l’aplicació per 
cursos.

Masquefa aconsegueix 500.000 euros 
dels Pressupostos Generals de l’Estat

Masquefa rebrà una parti-
da de 500.000 euros dels 

Pressupostos Generals de l’Estat 
per al 2008 per a la rehabilitació 
de part de l’emblemàtica fàbri-
ca Rogelio Rojo i la seva conver-
sió en un nou centre tecnològic. 
Aquesta aportació econòmica 
és fruit d’una de les diverses 
esmenes que el grup de Conver-
gència i Unió (CiU) al Congrés 
dels Diputats va presentar a la 
Llei de Pressupostos Generals de 
l’Estat amb l’objectiu d’aconse-
guir finançament per a projec-
tes de caràcter cultural en diver-
ses localitats catalanes. 

El nou centre tecnològic, 
comptarà amb una sala comu-
nitària i amb diversos espais 
individuals, els quals estaran 
a la disposició de teletre-
balladors, nous emprene-
dors, empreses i entitats de 
Masquefa. Tant l’aula com el 
despatxos disposaran de conne-
xió a Internet sense fils, gràcies 
a una xarxa inalàmbrica intra-
municipal de banda ampla.

Aquesta actuació s’emmar-
ca en un projecte més ampli de 
l’Ajuntament de Masquefa per 
reconvertir la fàbrica Rogelio 
Rojo en un gran equipament 

municipal amb serveis culturals 
i socials com ara una sala poli-
valent, un punt d’informació 
juvenil, la biblioteca municipal 
o una seu per a les entitats.

Aquesta és la primera 
vegada que Masquefa rep 
una aportació econòmica del 
govern de Madrid; el Consistori 
compta també amb unes altres 
dues subvencions de 450.000 
i 147.000 euros del Fons Euro-
peu de Desenvolupament Regi-
onal (Feder).

Masquef@ula oferirà els exàmens 
oficials dels programes de Microsoft

L’Ajuntament de Masquefa i 
l’empresa J.A.M. Formació, 

associada a Microsoft, han sig-
nat un conveni de col.laboració 
per mitjà del qual el centre tec-
nològic i comunitari Masquef@
ula es converteix en Centre 
Certificador Oficial de Micro-
soft. D’aquesta manera, les 
persones interessades podran 
fer a Masquefa els exàmens 
oficials dels programes infor-
màtics de Windows i Office de 
Microsot i obtenir-ne el corres-
ponent títol. 

El conveni de col.laboració 
el van signar, el divendres 9 
de novembre, Xavier Boquete, 
alcalde de Masquefa, i Anna 
Safont, directora general de 
J.A.M Formació, empresa asso-
ciada al Projecte Universitat i 
Empresa (PUE) i a Microsoft. 
A l’acte també van assistir-hi 

el regidor de Noves Tecnolo-
gies, Carles Mernissi, la tècni-
ca municipal d’aquesta àrea, 
Carol Villanova, i la dinamitza-
dora del centre Masquef@ula, 
Esther Rubio. 

El primer curs de Microsoft 
s’impartirà a Masquef@ula al 
juliol. Es tractarà d’un curs del 
programa Microsoft Word. El 
preu és de 115 euros i inclou el 
material, les sessions teòriques 

i pràctiques i el dret a la rea-
lització de l’examen. Els inte-
ressats ja poden formalitzar les 
inscripcions a Masquef@ula, al 
recinte Rogelio Rojo. 

El centre impartirà també 
d’altres titulacions de Windows 
i Office, les quals són cada 
vegada més demandades a 
l’hora d’accedir al mercat labo-
ral.

S’exposen els dibuixos dels escolars a 
les botigues igualadines

Per cinquè any consecutiu, 
entre el mes d’octubre i el 

mes de desembre, la UBIC tor-
na a portar a terme la tradicio-
nal campanya “Dibuixa la teva 
Ciutat”, adreçada als alumnes 
de les escoles igualadines.

Es tracta d’una campanya 
promocional que compta amb 
la participació  de les següents 
escoles: CEIP Gabriel Caste-
llà, CEIP Garcia Fossas, CEIP 
Emili Vallès, CEIP P. Ramon 
Castelltort, Col·legi Jesús Maria, 
Col·legi Diví Pastor, Col·legi 
Maristes, Col·legi Sant Josep, 
Col·legi Monalco, Col·legi Igua-
lada, Fundació Escola Mowgli i 
Escoles de l’Ateneu.

La valoració dels millors 
treballs de cada escola es fa 
al mateix centre. Tots aquests 
dibuixos per cada curs i/o classe 
i per escola, la UBIC premiarà 
amb un regal. Els millors dibui-

xos ja estan assignats i s’estan 
exposant al llarg d’aquesta set-
mana als aparadors dels comer-
ços participants.

La segona part i pot ser, la 
que té més gracia, consisteix 
en la seleció del millor dibuix 

entre totes les categories i 
escoles. Aquest dibuix utilit-
zarà la UBIC per fer la postal 
per la campanya de Nadal que 
es repartirà per totes les llars 
igualadines.

Amb aquesta promoció, es 
pretén que el públic vagi visi-
tant les botigues a on hi són 
exposats els dibuixos premiats. 
De fet, amb la campanya es 
pretén crear l’afluència dels cli-
ents entre els comerços parti-
cipants i aprofitar la visita del 
públic en general i en especial, 
els pares, les famílies i els amics 
dels alumnes participants.

La UBIC anirà realitzant un 
seguiment mediàtic de la cam-
panya. La relació de les escoles, 
alumnes i establiments partici-
pants es pot trobar a la pàgi-
na web de la UBIC, www.ubic-
igualada.com , o bé trucant a 
la UBIC, o a la mateixa escola. 

La guanyadora de l’any passat
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Del darrer Ple de l’Ajuntament d’Igualada 

Convergència i Unió vol que totes les 
famílies d’Igualada puguin accedir als ajuts 
municipals per comprar llibres de text

El Ple de l ’Ajuntament 
d’ Igualada va aprovar 

dimarts dimarts de la setmana 
passada, una moció presenta-
da pel grup municipal de Con-
vergència i Unió que insta la 
Generalitat a obrir un procés 
que garanteixi la gratuïtat dels 
llibres de text, per tal que no 
sigui l’administració local qui 
hagi d’assumir aquesta política 
d’ajuts.

En la mateixa sessió, però, 
el grup de CiU es va quedar sol 
en l’intent que totes les famí-
lies d’Igualada amb fills i filles 
escolaritzades es pugui bene-
ficiar de la partida de 100.000 

euros que el pressupost muni-
cipal per al 2008 destina a ajuts 
per a l’adquisició de llibres 
de text. La resta de grups va 
votar en contra d’aquest punt, 
així com també de la creació 
d’un grup de treball format 
per membres de les escoles, les 
AMPA i els grups municipals 
per elaborar les bases d’ator-
gament d’aquest ajut amb 
criteris d’universalitat i de no 
acumulació amb d’altres ajuts 
pel mateix concepte.

A l’hora de defensar la pos-
tura de CiU en aquest tema, 
Marc Castells va ser molt clar: 
“nosaltres insistim que aquest 

ajut ha de ser subvencionat 
per la Generalitat. Però mentre 
això no sigui així, apostem per 
reduir les despeses de totes les 
famílies igualadines. Per això 
volem garantir la universalitat 
dels ajuts aprovats per l’Ajun-
tament”. El cap del grup muni-
cipal de CiU també va voler 
especificar que la seva propos-
ta aniria en la línia d’aplicar 
criteris de progressivitat, ja que 
el repartiment ha de ser just. 
I és en aquest sentit que cal 
entendre la proposta de treba-
llar amb les escoles i les AMPA 
la regulació d’aquests ajuts.

Igualada acull unes jornades de reflexió 
amb l’objectiu de buscar solucions per 
abordar diferents problemàtiques que 
plantegen els adolescents

La ciutat d’Igualada va aco-
llir ahir dimecres unes jor-

nades de reflexió impulsades 
pels departaments d’Educació, 
Salut i Sanitat de la Generalitat 
de Catalunya, amb l’objectiu 
de buscar solucions per abor-
dar diferents problemàtiques 
que plantegen els adolescents. 
D’aquesta manera, professio-
nals del sector educatiu, sanita-
ri i social van debatre per saber 
com actuar i com aprofundir 
en temes com el consum de 
drogues, la sexualitat i les con-
ductes alimentàries entre els 
joves de la nostra societat.

L’acte es va fer al Teatre 
Municipal l’Ateneu i hi van 
assistir, entre d’altres, la prime-
ra tinenta d’alcalde i regidora 
d’educació, Montserrat Mateu; 
la directora dels serveis territo-
rials del Baix Llobregat-Anoia 
del departament d’Educació, 
Olga Adroher; i la representant 
del departament de salut de la 
Generalitat, Remei Juncadella.

Montserrat Mateu, explica-
va que aquesta és una feina 
de tots, més enllà dels cen-
tres educatius i afirmava que 
“el pas endavant que cal fer 
és començar a teixir veritables 
xarxes territorials. En aquests 
tres anys d’implantació del pro-
grama ens ha costat, hem de 
ser sincers. No podem caure en 
el cofoïsme de com ho fem de 
bé perquè ens ha costat”. 

Montserrat Mateu també 
insistia en el fet que “quan 
parlem de xarxes, quan parlem 
d’aquests treballs amb dife-
rents administracions, sabem 
que és molt difícil. Però tots 
aquests problemes que es 
manifesten a l’escola, però 
que no són de l’escola sinó que 
són de la nostra societat, han 
de trobar resposta i no només 
tancats a dintre dels centres 
educatius”. Per la seva banda, 
la representant del departa-
ment de salut de la Generali-
tat, Remei Juncadell, va afir-

mar que cal actuar abans, en 
l’etapa infantil: “Hi ha alguna 
cosa que considero que tenim 
agun punt feble. Crec que hem 
d’intentar abordar la proble-
màtica abans; hem d’arribar 
abans amb l’alumnat”. De tota 
manera, Remei Forcadell tam-
bé explicava que “potser tam-
bé hauríem d’abordar la qües-
tió de totes les activitats extra-
escolars. Els monitors de lleure 
estan propers a l’alumnat i crec 
que són aspectes que tard o 
d’hora s’han de saber abordar 
a través d’aquest programa”.

Finalment, també conside-
rà que “hem de d’arribar a les 
famílies. Hem d’evitar que els 
problemes arribin a l’adoles-
cència establint programes de 
prevenció primària”.

AUTHENTIC
HOME i DONA

Tot en primeres 
marques de qualitat i 

disseny,
nacionals i 

internacionals, 
mostraris i 

complements.

Descomptes del 
30% al 50% tot l’any.

Plaça Catalunya, 1 
(cantonada c/ Sta. Caterina)

08700 Igualada - Tel. 93 804 26 68

Sessió informativa sobre 
el Pla director, el tren, i 
les obres municipals a 
realitzar a Jorba

Dissabte passat es va desen-
volupar a la sala polivalent 

de Jorba una reunió de veïns, 
en la qual l’equip de govern 
municipal explicar diversos 
assumptes, va respondre les 
preguntes dels veïns i va reco-
llir suggeriments. La sessió va 
comptar també amb una breu 
intervenció de Josep Solé, en la 
qual va donar a conèixer com 
quedava planificada el conjunt 
de la Conca d’Òdena amb la 
segona versió del Pla director 
urbanístic i la valoració que 
en feia la plataforma de veïns 
a la qual representa. Segons 
aquesta plataforma, el nivell 
de creixement urbanístic i de 
població global que es promou 
amb aquesta segona versió del 
Pla el continuen considerant 
excessiu, i per tant, continua-
ran demanant la reducció dels 
nivells de creixement, especi-
alment al terme municipal 
d’Òdena. 

A continuació,  l ’alcal-
de de Jorba, Josep M. Palau, 
acompanyat dels tinents d’al-
calde Isabel Marmi i Josep 
M. Vallès, va explicar en quin 
grau havien estat acceptades 
les al.legacions que havia pre-
sentat l’ajuntament de Jorba 
l’any 2006. Segons Palau, “els 
canvis més substancials que 
demanàvem ja s’han acceptat i 
ara farem unes al.legacions per 
millorar o precisar més els con-
ceptes o els àmbits dels projec-
tes”. Així, la versió actual del 
pla director ja no inclou el vial 
que unia l’Espelt i Sant Genís, 
la Ronda Sud està apartada de 
masies però no suficientment, 
s’inclou la possibilitat de en el 
futur poder desenvolupar un 
polígon industrial a la zona del 
Pla de Les Alzinetes, i el que 
és més important s’han des-
cartat els 3.067 habitatges a 
la zona de Pla de Cal Blasi i 
Cal Piquer, i en canvi s’hi podrà 
desenvolupar un parc d’activi-
tat empresarial en el sectors de 
serveis. L’ajuntament de Jorba 
també trametrà una al.legació 
amb la qual farà una valoració 
sobre com queda el conjunt de 
la Conca amb aquesta segona 
versió del Pla, en uns termes 

semblants a la valoració que ja 
va fer l’any 2006.

El tren no dividirà Sant 
Genís

L’equip de govern també 
va explicar com està l’assumpte 
del traçat de l’Eix Transversal 
Ferroviari, respecte el qual la 
Generalitat de Catalunya n’ha 
fet una versió aquest any 2007 
que passa tocant a Sant Genís i 
partint el poble en dos. Segons 
Josep M. Palau, després dels 
diversos escrits de disconformi-
tat que tant l’equip de govern, 
com el Ple, com els veïns de 
Sant Genís han fet arribar a 
IFERCAT, l’organisme de la 
Generalitat de Catalunya que 
està redactant aquest traçat, 
el dia 15 d’octubre, l’alcalde i 
una veïna de Sant Genís van 
ser atesos pel director d’aquest 
ens, que es va comprometre a 
que aquest final d’any, quan 
s’aprovi inicialment l’Estudi de 
traçat i d’impacte ambiental 
del projecte, ja es recuperarà 
el traçat pel nord del terme 
municipal i millorat respecte la 
versió del 2005. 

Finalment, es va tractar 
l’assumpte de les inversions i 
obres a realitzar per part de 
l’ajuntament durant el perí-
ode 2008-2011. L’equip de 
govern de Jorba va explicar 
que es posaven a considera-
ció aquells projectes poden ser 
decisió directa de l’ajuntament 
i que no tenien condicionants 
externs (per exemple que mar-
qui el calendari la Generalitat 
de Catalunya o que requerei-
xin un acord previ amb parti-
culars), i per això demanaven 
als veïns que els prioritzessin 
mitjançant un qüestionari de 
puntuació. Els projectes que 
surtin més puntuats serà en els 
quals es concentraran els esfor-
ços de sol.licituds de subven-
cions i s’intentaran portar a la 
pràctica abans que els menys 
puntuats. Després de diversos 
aclariments i suggeriments 
plantejats pels veïns, dels quals 
els representants municipals en 
van prendre nota, la sessió va 
acabar a les sis i vint de tarda.
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ADEMAR Igualada, amb ADEMAR 
Catalunya, a la Trobada Mariana de 
Canet de Mar

El passat diumenge, dia 18, 
representants de l’Associa-

ció d’Exalumnes Maristes i Sim-
patitzants d’Igualada empreni-
en viatge cap a Canet de Mar 
per celebrar allí la Trobada 
Mariana anyal. En el mateix 
autocar recolliren primer exa-
lumnes de Sants, després de 
la Immaculada, de Barcelona 
i més enllà els de Badalona. 
Juntament amb els qui havien 
acudit en vehicles particulars 
s’aplegaren a l’explanada del 
santuari de la Misericòrdia, 
nucli inicial de Canet de Mar, 
que gaudeix d’unes magnífi-
ques vistes sobre la Mediter-
rània. 

A les onze, presidida per 
Mn. Vicenç Carbó, se celebrà 
l’eucaristia després d’unes 
paraules de benvinguda a càr-
rec del president de la Federa-
ció de Catalunya, Jordi Cunille-
ra, el qual recordà la història 
dels germans Maristes a Canet 
de Mar des que el 1892 s’ins-
tal.laren a una casa veïna del 
santuari que fou seminari fins 

el 1897. Cuidà de les lectures el 
germà Cecílio Díez i dels cants 
Lleonard del Rio. Maria Rosa 
Tedó i Maria Balaguer feren 
l’ofrena floral a la Mare de Déu 
de la Misericòdia i se’n canta-
ren els goigs. El germà Josep 
Aleu, a l’hora del comiat, feu 
referència a la Bona Mare que, 
en paraules de sant Marcel.lí 
Champagnat, ho ha fet tot bé 
entre nosaltres. Acabà de com-
pletar la història dels Maristes 
i Canet on es venera la imat-
ge de la Misericòrdia arribada, 
segons la llegenda, el 1520 des 
de Trieste. Profanat el santuari 
durant la guerra civil els cane-
tencs, el 1942, emprengue-
ren una reeixida restauració, 
imatge inclosa. Acabà amb les 
paraules de Mn. Cinto Verda-
guer davant la imatge: sortint 
de la vostra ermita / un do us 
demanaré, / que me torneu la 
visita / l’instant que me moriré.

Exalumnes i familiars es 
dirigiren en grups a visitar el 
Museu  i també els nombrosos i 
magnífics edificis modernistes.

Un altre grup, format per 
presidents, antics presidents i 
germans assessors, foren acom-
panyats pel matrimoni cane-
tenc, Josep M. Flotats i Maria 
Balaguer, a una recepció a 
l’Ajuntament. Allí foren rebuts 
per l’alcalde, Joaquim Mas, i es 
parlà de la tasca Marista por-
tada a terme a Canet fins que 
el 1973 varen deixar la direcció 

del col.legi i aquest es conver-
tí en l’actual Col.legi Yglesias 
regit per la Cooperativa Cata-
lana Limitada.

L’alcalde, Joaquim Mas, 
obsequià als presidents de 
les Associacions amb un llibre 
de la història de Canet i Jordi 
Cunillera, en nom de la Federa-
ció obsequià l’alcaldia amb un 
gerro de ceràmica feta a mà on 
hi figura l’escut federatiu.

Després, els pelegrins, 
s’aplegaren al restaurant 
modernista proper al Santu-
ari on tingué lloc el dinar de 
germanor. En acabar hi hagué 
repartiment d’obsequis nada-
lencs a les senyores i el ger-
mà Cecílio Díez, el qual havia 
servit el “Pacharán casero” 
obsequià als esposos Josep M. 
Flotats i Maria Balaguer amb 
una artística i moderna imatge 
de sant Marcel.lí Champagnat 
i als esposos, Jesús M. Perelló i 
Maria Rosa Tedó, amb una edi-
ció feta a Roma de la biografia 
de sant Marcel.lí Champagnat. 
La Maria Rosa es felicità que 
procuressin que les senyores se 
sentissin estimades.

Jordi Cunillera tancà l’ac-
te amb un breu parlament 
donant les gràcies a tots per la 
col.laboració i assistència rebu-
des i instà als assistents a signar 
en el llibre de trobades abans 
d’emprendre el retorn.

S.B.G.

Agraïment als voluntaris 
del passatge del terror de 
Montbui

Les Regidories de Festes, Cul-
tura i Participació Ciutada-

na i Joventut de l’Ajuntament 
de Montbui  van organitzar el 
divendres 16 de novembre un 
sopar d’agraïment als més de 
100 voluntaris que van contri-
buir a que el Passatge del Ter-
ror que es va organitzar la nit 
del 31 d’octubre fos un rotund 
èxit de participació, amb prop 
de 2.000 visitants que van gau-

dir d’un recorregut ple de sor-
preses, i amb una ambientació 
que va fer que reproduïa els 
més tenebrosos escenaris.

Vist el resultat d’aquesta 
activitat, hi ha la ferma volun-
tat de treballar per preparar 
successives edicions, coincidint 
amb els actes que s’organitzin 
per la festivitat de la Castanya-
da a Montbui. 

L’Acadèmia, a la recerca 
dels primers europeus

Els alumnes de 5è i 6è de pri-
mària de l’Acadèmia Iguala-

da realitzàrem una excursió a 
les coves prehistòriques de l’Es-
pluga del Francolí, a la recer-
ca del passat humà. L’absència 
de textos escrits fa que la pre-
història sigui una etapa molt 
interessant d’estudiar, sobretot 
perquè es fa a partir de les res-
tes que van deixar els nostres 
avantpassats, com els ossos 
dels animals, les llavors de les 
plantes o els objectes que van 
fabricar. Durant unes hores 
ens vàrem posar en la pell dels 
arqueòlegs, i també en la de 
l’Homo Sapiens Neanderthe-
lensis. Vàrem conèixer com 
caçaven i recol·lectaven, com 
es vestien, com feien les seves 
eines, com vivien en tribus i els 
sentiments d’afecte i solidaritat 

que desenvolupaven, quines 
creences i ritus tenien i el que 
més ens va agradar, com rea-
litzaven les seves expressions 
artístiques. Per això, si mireu 
la fotografia, ens podeu veure 
com estàvem d’aficionats fent 
pintura paleolítica. Va ser una 
experiència enriquidora per a 
tots nosaltres.

L’Acadèmia
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Doncs… mira, mira!

PACK LENTS DE CONTACTE per a 6 mesos

65 Euros

MUNTURA I LENTS
MONOFOCALS

* Blanc 69 Euros

* Antirreflectant 89 Euros

MUNTURA I LENTS
PROGRESSIVES

* Blanc 169 Euros

* Antirreflectant 229 Euros

Plaça de l’Ajuntament, 15 - 08700 Igualada
Tel. 93 803 41 28 - Fax 93 803 41 28

Els Clubs de lectura treballen el 
realisme amb Comèdia infantil i Pots 
comptar els estels?

Aquest mes de novembre els 
Clubs de lectura de la Bibli-

oteca Central d’Igualada estan 
ben enfeinats. D’una banda, el 
club d’adults està treballant la 
novel·la Comèdia infantil, de 
l’escriptor suec Henning Man-
kell. El primer grup ja es va 
reunir dijous passat i el segon 
ho farà aquest dijous, 22 de 
novembre. De la mà de Jaume 
Farrés els assistents comenta-
ran aquesta novel·la colpidora 
basada en uns nens de carrer 
que han de sobreviure com 
poden en una ciutat portuària 
africana. El seu autor, Henning 
Mankell, és conegut sobretot 
per la sèrie de novel·les poli-

cíaques protagonitzades per 
l’inspector Kurt Wallander.

I si els grans tenen feina, els 
petits encara més. El Club de 
lectura infantil també es torna-
rà a trobar, aquest divendres, 
per parlar del llibre Pots comp-
tar els estels?, de l’autora nord-

americana Lois Lowry. Aquesta 
és una història ambientada a la 
Dinamarca de la segona guer-
ra mundial, en un moment en 
què els jueus són perseguits 
arreu per les tropes nazis. El 
llibre se centra en la família 
Johansen, que acull i amaga 
una nena jueva que és amiga 
de la seva filla Annemarie. A 
més d’aquesta tendra història, 
Lois Lowry és autora d’altres 
novel·les infantils i juvenils com 
El Dador. Eva Sabaté dirigirà 
aquesta tertúlia que serveix 
per apropar els més menuts al 
màgic món de la literatura.

La Coral Flor de Boix fa un 
intercanvi amb la Coral 
francesca Choeurs de 
l’Aubrac

El dissabte 27 d’octubre, 
la coral Flor de Boix de 

Castellfollit del Boix es va tro-
bar amb la coral francesa Cho-
eurs de l’Aubrac, del poble de 
Laguiole, per fer un intercanvi.

Al vespre, les dues corals 
van oferir un concert a l’es-
glésia de Maians per a tots els 
assistents a l’acte.

A la primera part, la coral 
francesa, formada per 26 mem-
bres, va cantar sis cançons de 
música sacra, entre elles Stella 
splendens del Llibre Vermell de 
Montserrat. A la segona part, 
en va cantar set més de caire 
popular, algunes de franceses 
i d’altres en espanyol, com Ay 
linda amiga, una cançó anòni-
ma espanyola del segle XVI.

La coral local es va estre-
nar sota les ordres del seu nou 
director, en David Andújar, i va 
cantar tres cançons, una d’elles, 
una cançó popular occitana 
titulada Debatz ma finestro. 
I a la segona part es va posar 
sota les ordres de la seva anti-
ga directora, la Rosó Morales, 
per cantar tres cançons popu-
lars. Cal afegir que totes les 
cançons van anar armonitzades 
pels músics que acompanyen la 
coral en totes les seves actua-
cions i que, sense ells, les can-
çons no sonarien igual de bé.

Al final del concert, ambdu-
es corals es van ajuntar per fer 
un cant conjunt i van cantar 
la cançó popular Debatz ma 
finestro. Després d’intercanvi-
ar-se uns petits obsequis locals, 
la festa va continuar al Cen-
tre cultural del poble on tots 
van poder compartir un sopar 
de germanor i uns quants balls 
tradicionals improvisats entre 
tots.

Esperem que aquesta troba-
da serveixi d’excusa perquè ben 
aviat la coral de Castellfollit del 
Boix pugui anar a França a tor-
nar-los la visita.
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Capellades s’adhereix a la campanya 
nacional “Fora simbologia espanyola i 
francesa dels nostres carrers!”

L’Associació de Joves de 
Capellades --AJC-- s’ha adhe-

rit a la campanya endegada 
per la Coordinadora d’Assem-
blees de Joves dels Països Cata-
lans en la que es vol denunciar 
i acabar amb tota simbologia 
commemorativa de temps del 
franquisme, simbologia opres-
sora o impositiva de l’estat 
espanyol i francès vers al nos-
tre país, cultura i poble. Una 
campanya de subversió contra 
aquells símbols que de forma 
visual romanen en els nostres 
paisatges amb total impunitat 
i normalitat, mostrant diària-
ment el poder al que estem 
sotmesos, per recordar-nos qui-
na història ens pertoca i a quin 
estat pertanyem.

Es tracta d’una campanya 
que a partir d’accions engres-
cadores i simbòliques, recupe-
rarà la lluita al carrer, la lluita 
del jovent.

A nivell nacional la campa-
nya ha anat enfocada en reti-
rar les plaques del “Ministerio 
de la vivienda”, reclamar can-
vis de nom de carrers o denun-
ciar l’existència de monuments 
franquistes.

A Capellades la campanya 
no ha estat possible enfocar-la 
per aquests fets ja que l’any 
79 ja es van canviar els noms 
dels carrers promogut per una 
associació de veïns anomenada 
“La veu de la vida”. Les pla-
ques del “Ministerio de la Vivi-
enda” ja es van retirar en el 
seu moment. I a Capellades no 
hi ha existència de cap monu-
ment franquista actualment 
per poder denunciar la seva 
existència.

Per tant, des d’AJC han vol-
gut encarar la campanya cen-
trant-se amb el tema de l’escut 

de Capellades, ja que creuen 
que l’escut actual és una herèn-
cia de l’escut del 1939, que va 
servir per abolir l’escut que va 
ser oficial a Capellades durant 
la guerra civil. L’any 1978 amb 
les primeres eleccions munici-
pals l’única modificació que va 
patir l’escut va ser l’addició de 
colors. Es va decidir mantenir 
l’escut ja que ja era semblant a 
l’anterior del 1936. El 27 d’oc-
tubre de l’any 1988 es va nor-
malitzar l’escut tal com mana-
va la Generalitat.

Properes accions
Els dies 23 i 30 de Novem-

bre realitzarem concentracions 
a la Plaça Jacint Verdaguer 
donant a conèixer la nostra rei-
vindicació al poble i convidant 
a la resta de vilatans a fer força 
perquè la campanya tiri enda-
vant.

També hi ha previstes 
unes jornades de lluita durant 
els dies 6, 7 i 8 de desembre 
denunciant un dels símbols 
espanyols que avui dia encara 
ens oprimeix com a poble que 
és la constitució espanyola.

10 anys després, 
entreguen el picaporta a 
l’Ajuntament de Piera

L’Ajuntament de Piera ha 
rebut amb sorpresa el pica-

porta que pertanyia a l’antic 
edifici del consistori i que va 
desaparèixer fa 10 anys. L’en-
trega s’ha fet de forma anòni-
ma i s’hi adjuntava una nota 
explicativa. Aquesta comunica-
va que en el seu moment es va 
prendre la peça en protesta per 

la situació política i que, ara, es 
tornava en un acte de confi-
ança al nou equip de govern. 
El picaporta que durant tants 
anys va ser usat com a timbre 
de l’antiga seu municipal s’ha 
dut a restaurar i, en aquests 
moments, s’està estudiant una 
nova ubicació per tal que que-
di exposat al públic.

Emotiu concert de Santa Cecília 
al CEIP Marta Mata

Amb motiu de tan emble-
màtica diada, l’escola ofe-

reix al nombrós públic assistent 
un petit, emotiu i sublim con-
cert de Sta. Cecília.

Precedit d’un bonic poema, 
i amb un repertori molt esco-
llit, a partir de les cançons més 
significatives de cadascuna de 
les classes, i algunes de noves 
per cantar plegats, s’amaneix 
un programa fet a mida i ben 
rodó. Els mestres aporten el 
seu cant amb una peça nova: 
“La nostra escola”, creació de 

l’especialista Marta C., amb 
acompanyament instrumental 
de guitarra i percussions, on la 
il·lusió supera la tècnica... i el 
resultat esdevé més que digne.

Som una escola petita, 
on la música hi és present en 
tot moment: musicals són les 
entrades i sortides, creatiu 
i divertit l’ambient musical a 
Primària, variats i entretinguts 
els racons de música al Parvula-
ri, tots els nostres actes, petits 
i grans, tenen una dimensió 
musical, les activitats extraes-

colars contemplen la música i 
l’Ampa, engrescada, proposa 
fer una coral i assajar nada-
les....

El plaer d’escoltar, sentir, 
compartir i comunicar que ens 
possibilita cada fet musical, ens 
retorna a apreciar la grandesa 
en els petits fets de cada dia, i 
ara que Santa Cecília ens recla-
ma, en un dels llenguatges més 
universals, no hi posem entre-
bancs i gaudim-ne a pleret!

CEIP Marta Mata

Sortida matinal de l’AMPA Garcia Fossas 
a la Tossa

El passat diumenge dia 18, 
l’AMPA Garcia Fossas va 

organitzar, com ja és tradici-
onal en aquesta escola, una 
caminada matinal de mares, 
pares, nens i nenes a l’ermita 
de la Tossa des de la població 
veïna de Montbui.

La caminada va transcórrer 
amb tota normalitat i fins i tot 
els nens i nenes més petits de 
P3 van poder arribar amb ajut 
dels seus pares a dalt de la Tos-
sa. 

Amb aquesta caminada 
queda inaugurada la tempo-

rada de caminades matinals 
de l’escola Garcia Fossas, que 
enguany té com a objectiu 
organitzar-ne almenys dues per 
trimestre per tal de fomentar 

la relació de les famílies i tam-
bé la coneixença de la comarca 
així com incidir en el respecte 
del nostre entorn.

Celebren la castanyada 
a Copons

A La Caseta de l’hort de 
Copons tenim per costum 

celebrar la majoria de les festes 
tradicionals catalanes, i així els 
més petitons tenen l’oportuni-
tat de conèixer i participar de 
festes tan nostres com la recent 
Castanyada.

Després de decorar la clas-
se, es van aprendre varies can-
çons relacionades amb la Cas-
tanyada; els infants també van 
participar en l’elaboració dels 
panellets que després van com-
partir amb la família.

Tampoc podia faltar la visi-
ta a La Caseta de l’hort de la 
Marieta Castanyera, una senyo-
ra velleta que viu a la munta-
nya i que va vestida amb un 
mocador al cap, un bastó i una 
cistelleta penjada al braç plena 
de castanyes per a repartir i 
contes per explicar.

Visita dels alumnes de 
l’Escola d’Art Gaspar Camps 
al Museu del Traginer

Els alumnes de 1r i 2n d’Ar-
tesania en Cuir de l’escola 

d’art Gaspar Camps d’Iguala-
da van visitar el passat 26 de 
octubre el Museu del Tragi-
ner d’Igualada on van poder 
gaudir de la gran represen-
tació d’eines, utensilis i dels 
diferents carros, carruatges, 
selles i guarniments que fan 
de la Col·lecció Antoni Ros del 

Museu del Traginer, un verita-
ble museu de les arts i els oficis 
aplicats al món del transport a 
la Catalunya Moderna. Aquests 
alumnes de l’escola d’art seran 
els encarregats, un any més, 
de dissenyar la carrossa de St. 
Antoni que es podrà veure dins 
la propera jornada dels Tres 
Tombs.

Sortida dels alumnes de 
cicle inicial de l’escola 
Garcia Fossas a Verdú

El passat dia 14 de novem-
bre, els nens i nenes de cicle 

inicial del CEIP Garcia Fossas 

vam anar al Museu de Joguets 
i Autòmats de Verdú. 

Primer vam visitar el museu 
tot jugant a trobar l’objecte 
amagat. Després vam jugar 
molta estona amb joguets de 
corda. El que més ens va agra-
dar va ser descobrir com eren 
les joguines de l’època dels 
nostres avis.

La visita va ser tan interes-
sant que ens van quedar ganes 
de tornar-hi!

CEIP Garcia Fossas
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L’alcalde d’Igualada ha visitat 
l’Escola Pia

Dilluns passat, dia 19, l’Escola 
Pia va rebre la visita del MI 

Alcalde d’Igualada, Jordi Ayma-
mí, i de la regidora d’Educació, 
Montserrat Mateu. 

Un cop iniciat el curs en les 
noves instal.lacions escolars, les 
nostres autoritats van poder 
veure el centre en ple funcio-
nament. Els van acompanyar el 
Pare Provincial de l’Escola Pia 
de Catalunya, Jaume Pallarolas, 
i la directora de l’escola, Rosa 
Sánchez.

En primer lloc van visitar el 
Santuari de la Pietat, i a través 
del claustre van anar recorrent 
i comentant els diferents espais 
escolars. La regidora i l’alcalde 
es van interessar per les diverses 
reformes fetes.

A les aules, els alumnes i les 
alumnes esperaven poder veure 
l’alcalde... i no van quedar dece-
buts. No només el van veure 
passar, sinó que en totes les clas-
ses on va entrar va tenir parau-
les que van captar l’atenció dels 
estudiants. 

D’una banda, va felicitar als 
alumnes perquè podien gau-
dir d’un edifici nou i modern 
i, d’altra banda, els va fer ado-

nar de la importància d’haver 
conservat la façana de l’escola 
--malgrat que això ha significat 
un gran esforç pels artilugis que 
s’hi han hagut d’instal.lar a fi 
de suportar-ne l’estructura--, ja 
que és patrimoni de la ciutat. 
En una altra aula, va comentar 
la importància artística i patri-
monial del claustre de l’escola, 
restaurat fa pocs anys, i que és 
un dels pocs exemples que hi ha 
a tot Catalunya en el seu estil.

A les classes de batxillerat 
es va interessar per les carreres 
i estudis posteriors que volien 
fer els joves. També van poder 
comentar alguns dels treballs de 
recerca, com el que feia referèn-
cia als problemes de l’habitat-
ge de lloguer per a joves, que 
una quinzena d’alumnes havien 
anat a presentar en un projec-
te europeu a Brussel.les aquest 
mateix mes.

En una de les aules, les auto-
ritats van adonar-se que s’esta-
va treballant un tema relacio-
nat amb l’Agenda 21 i això va 
donar peu a parlar de diferents 
aspectes que afecten a la soste-
nibilitat.

No cal dir que els alumnes 
de P-3 també van poder parlar 
amb l’alcalde i la regidora, tot 
ensenyant-los les fruites de la 
tardor que tenien sobre la tau-
la.

En definitiva, una visita dis-
tesa, cordial i agradable per a 
tots. 

Des de l’Escola Pia volem 
mostrar el nostre agraïment cap 
a l’alcalde i la regidora perquè, 
en haver-los convidat, han res-
post tan amablement i ens han 
fet l’honor de compartir un matí 
d’escola amb ells.

Escola Pia d’Igualada

Martí Gironell va 
presentar “El pont dels 
jueus” a l’Ateneu igualadí

Divendres passat, dins del 
cicle El llibre i l’ autor, 

l’Ateneu Igualadí va rebre la 
visita de Martí Gironell, el qual 
va presentar el seu llibre “El 
pont dels jueus”, una història 
plena d’aventures, passions i 
misteris a la Catalunya medie-
val al voltant de la construcció 
del pont de Besalú.

La novel·la parteix d’una 
base històrica, però tal i com 
va explicar el seu autor, amb 
pinzellades de ficció i alguns 
elements fantàstics.

A la presentació Gironell 
va comentar que la seva fina-
litat amb “El pont dels jueus” 
era arribar a un ventall de 
públics d’edats diferents uti-
litzant un llenguatge planer 
i fàcil de llegir. El llibre, que 

ha estat durant 30 setmanes el 
més venut dins la categoria de 
novel·la en català, s’ha traduït 
al castellà i properament sorti-
rà una nova edició en italià.

Martí Gironell compagina 
la seva carrera de periodista a 
TV3 i a la ràdio, amb la passió 
per escriure i ja es troba pre-
parant el seu tercer llibre: la 
història d’un bandoler català, 
una novel·la on s’esperen tam-
bé bones dosis d’aventura, tal i 
com va avançar el periodista.

L’acte de presentació, que 
va aplegar una vintena de 
persones, va anar a càrrec de 
Concepció Ramió de la llibre-
ria Llegim, organitzadora con-
juntament amb l’Ateneu de la 
presentació literària.
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Sopar anyal del Soci dels Amics del Tren
69 amics vàrem ser, ep aler-

ta... els que ens reunírem per 
onzena vegada al voltant de la 
taula i fer-nos una bona esto-
na de companyia per celebrar 
el Sopar del Soci. Envoltats en 
un marc molt especial, a l’Ho-
tel Molí Blanc a la carretera de 
Tous, un molí paperer del segle 
XVII restaurat i per cert amb 
molt bon gust i sobretot servits 
per un personal jove i servicial, 
poguérem gaudir una vegada 
més de la companyia trenera 
anoienca dels nostres amics i 
associats. Fins al dia d’avui els 
nostres sopars els hem celebrat 
en un restaurant diferent, però 
això sí, sempre d’Igualada o 
amb arrels igualadines.

Un cop acabat el sopar, com 
cada any en Ramon Prats ja 
ens hi té acostumats, comen-
çà el sorteig dels regals que 
ens ha anat preparant amb 
tota il.lusió i que firmes igua-
ladines ens obsequien perquè 
en gaudim i els recordem. 
No volem pensar si això se’ns 
acabés, tots ho esperem amb 
deliri, volem marxar amb unes 
bosses carregades de regals. 
Per uns moments ens tornem 
com uns infants. Així, volem 
agrair la seva aportació a les 
entitats col.laboradores: Asse-
gurances Junyent, Asseguran-
ces Catalana Occident, Caixa 
Terrassa centre, Caixa Terrassa 
Poble Sec, Eines & Oportuni-
tats, Drogueria Riba, Estètica 
Teresa Prats, Expert Electrodo-
mèstics, Franquesa de Manda-
rina Duck, F.G.C., Ferreteria El 
Roser, Gènere de Punt Balsells, 
Joieria Trias, Oftalmòleg Àngel 
Asensi, Perfumeria Cal Gaspar, 
Pedraforca-Base, Tintoreries 

Coll, Floristeria Kentia i Banc 
de Sabadell.

Cal que fem notar també 
l’agraïment i obsequi que la 
nostra Associació va fer a en 
Ramon Prats pel seu anhel a 
buscar regals, al Ramon Alegre 
per la gran dedicació i cura en 
que ens porta el comptes, al 
Xavier Cuella de St. Esteve que 
des de que va entrar com a soci 
no para de portar-nos fotos i 
vídeos de les nostres activitats 
i dels seus viatges arreu d’Eu-
ropa, també com no a l’Olga 
Coll i la Margarida per la dedi-
cació inestimable i voluntario-
sa, perquè al sopar no hi falti 
res i una menció molt especial 
també a la Margarida, moltes 
vegades els de més aprop no 
ens recordem, els arbres no ens 
deixen veure el bosc, una placa 
molt bonica pel treball de por-
tar la logística de les excursións 
que fem, no ens ha fallat mai i 
sempre ens surt rodó, felicitats 
a tots i recordar-vos que si no 
fos per vosaltres, l’Associació 
no hagués pogut celebrar els 
onze anys d’existència. 

Un detall molt bonic i per 
recordar amb enyorança un 
edifici malauradament perdut, 

Toni Monclús, molt amant dels 
trens, va obsequiar l’Associació 
amb un recull de fotos de quan 
es va enderrocar l’estació vella 
d’Igualada. Quina mala pensa-
da van tenir, quina llàstima... 
moltes vegades ens penedim 
del que vam perdre, però què 
hi farem, hem de mirar enda-
vant i pensar en el futur.

De moment no tenim pre-
parada cap excursió fins a final 
d’any, però el nostre local cada 
dissabte s’obre per deixar pas 
a les bones estones, parlar de 
trens tot fent-los córrer per 
les nostres maquetes. També 
volem recordar que podeu por-
tar els vostres trens i fer-los cir-
cular, i informar que una bona 
colleta, un cop al mes, marxen 
a BCN per trobar-se a la plaça 
Masades en el mercat de com-
pra-venda d’articles de tren, 
miniaturisme i col.leccionisme. 

Com sempre recordar-vos 
que la nostra Associació està 
oberta a totes les persones de 
bona voluntat i que els agrada 
el tema del tren tant de gran 
com de col.leccionisme, veniu 
ja som 165 socis que estem 
volats pel tren.

Amics del Tren

Participació commemorativa dels 150 anys de la formació de la 
Coral Euterpe

Josep Anselm Clavé va fun-
dar a Barcelona, el 1850, “La 

Fraternitat”, entitat conside-
rada oficialment com la pri-
mera coral de la península (no 
hem d’oblidar mai, però, que 
a Igualada, el 1829, ja havia 
nascut la Societat Coral Apol-
lo). Després d’un confinament 
de vuit mesos a les Illes Bale-
ars per causa política, Clavé va 
tornar a Barcelona el març de 
1857. Durant aquest període, 
“La Fraternitat” i les corals 
que l’havien seguit s’havien 
desorganitzat per diferents cir-
cumstàncies i calia una nova 
embranzida. El primer pas 
fou la refundació de “La Fra-
ternitat”, que adoptà el nom 
d’“Euterpe”, musa del cant.

En complir-se 150 anys 
d’aquell fet, la Federació de 
Cors de Clavé, amb el suport 
de la Generalitat, la Diputació 
i l’Ajuntament de Barcelona i 

altres col·laboradors, va orga-
nitzar una seguit d’actes que 
tingueren lloc a Barcelona del 
16 al 21 d’octubre. La Llàntia 
hi prengué part per mitjà de 
diversos components que, jun-
tament amb els d’altres corals, 
integren el Cor d’Homes i el de 
Veus mixtes de la Federació, els 
quals, amb l’acompanyament 
de la Banda de Música del Prat 
de Llobregat, oferiren un con-
cert el 21 d’octubre, al migdia, 
al Passeig de Sant Joan.

Perseverança en les 
relacions socials i 
humanes

El 31 d’octubre, a la nit i al 
seu local social ubicat a la coo-
perativa Unicoop, La Llàntia va 
celebrar la tradicional festa de 
la castanyada. Com és costum 
des de fa uns anys, a més dels 
components de la coral amb 
els seus familiars hi assistiren 

representants de diverses enti-
tats que mantenen vincles 
d’afinitat amb La Llàntia, com 
la Coral de Santa Maria, els 
Veterans de l’Agrupació Folklò-
rica i Poesia Viva. Després de 
sopar tingué lloc l’esperat fi de 
festa en el qual no hi mancaren 
cants, acudits, escenificacions, 
poesies i balls. Es visqué una 
bona vetllada de companyonia.

Precisament, aquest és un 
dels propòsits continuats de La 
Llàntia; conservar les relacions 
d’amistat i la cortesia que les 
persones gaudien i es dispen-
saven de manera habitual i 
quotidiana en altre temps, tot 
i paral·lelament amb les obli-
gacions diàries, però que els 
avanços tecnològics i la pro-
liferació de mitjans d’oci, en 
prioritzar altres costums en les 
famílies, fa que avui dia gai-
rebé només es pugui cultivar 
la comunicació humana en el 

si de les entitats artístiques i 
culturals, a les que cal agrair, 
com és el cas de La Llàntia, les 
portes obertes que tenen per a 
tothom qui vulgui participar en 
les seves activitats a la vegada 
que perseverar en el manteni-
ment de la vida social.

Actuació a Valls
El dia 11 de novembre La 

Llàntia es desplaçà a Valls, 
capital de l’Alt Camp i bressol 
de castellers, convidada a pren-
dre part en un concert organit-
zat per la Coral mixta Aroma 
Vallenca. Hi actuaren també la 
Coral mixta El Llessamí, de Sant 
Vicenç dels Horts i la formació 
d’alumnes de l’Escola Muni-
cipal de Música “Robert Ger-
hard”, de Valls. L’acte tingué 
lloc a les 6 de la tarda al Teatre 
Principal (1884), considerat un 
dels més bells exemples de tea-
tre neoclàssic de Catalunya. 

Les quatre agrupacions 
foren molt aplaudides pel 
públic que esgotà l’aforament 
del teatre. La Llàntia, acom-
panyada al teclat per Mònica 
Carvajal i dirigida per Josep 
Montaner, feia anys que no 
havia actuat a Valls i els assis-
tents al concert valoraren l’alt 
manteniment del seu nivell. 

Josep Asbert, president de 
la coral, va fer obsequi a l’Aro-
ma Vallenca d’un llibre de la 
història de La Llàntia, i Josep 
Montaner va esmentar que 
entre les dades que hi consten, 
hi ha referències a les vega-
des en què les dues formacions 
han actuat cadascuna a la loca-
litat de l’altra. Atrets per for-
mar par indirecta de la història 
de la coral igualadina, diverses 
persones s’interessaren i adqui-
riren el llibre. 

P.V.A.

La Postal de Nadal 
vilanovina serà el dibuix 
d’Amós Collado Gutiérrez

Amós Collado Gutiérrez ha 
estat el guanyador del 

concurs de Postals de Nadal 
organitzat per la regidoria 
d’Educació de l’Ajuntament de 
Vilanova. El seu dibuix, elegit 
entre un total de 370, servirà 
per felicitar les festes a tota 
la població. Adrián Muñoz 
Castillejo i Irene Abad Almen-
dro van quedar en segona i ter-
cera posició, respectivament.

Des de la regidoria han valo-
rat positivament la participa-
ció de les escoles al certamen, 
que s’ha celebrat per segon 
any consecutiu. El concurs con-

vidava als escolars a explicar, 
a través d’un dibuix, allò que 
més els atrau del Nadal. Final-
ment la imatge guanyadora 
ha estat la d’un naixement. De 
moment, però, no s’ha donat a 
conèixer públicament a l’espera 
que s’hagi confeccionat la pos-
tal per felicitar les festes a la 
població vilanovina.

Al concurs van participar els 
3 centres escolars de primària 
del municipi. L’autor del dibuix 
guanyador va ser guardonat 
amb un passi gratuït per al 
Saló de la Infància de Vilanova 
del Camí.
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GRUPO HOMS

Av. Països Catalans, 14-16 · IGUALADA (Barcelona) - Tel. 93 803 18 79 · Fax: 93 803 17 62 - www.servanoia.com

N A U S  I N D U S T R I A L S

N a u s  i n d u s t r i a l s  e n  v e n d a  i  l l o g u e r
I g u a l a d a ,  A n o i a ,  B a g e s ,  B a i x  L l o b r e g a t ,  P e n e d è s …

Nau de 1.000 m2

repartits en 2 plantes de 500 m2 cada
una de 3,5 metres d’altura, amb
montacàrregues de 4 m2.
La nau té tots els serveis en les dues
plantes.
Instal.lacions en funcionament.
1a línia.

Ubicació: Igualada
Preu venda: 540.910 euros

Nau de 605 m2

de superfície en planta baixa
amb una alçada de 5,5 metres.
40 m2 d’oficines.
Instal.lacions en funcionament.

Ubicació: Igualada
Preu lloguer: 1.800 euros

Igualada celebrarà l’11a 
Jornada d’Economia de 
l’Anoia

L’Ajuntament d’Igualada i els 
agents socials de la comarca 

integrats en el Pacte Territorial 
per a l’Ocupació de l’Anoia han 
organitzat per al proper dijous 
29 de novembre l’11a Jornada 
d’Economia de l’Anoia.

La Jornada d’Economia de 
l’Anoia és un dels principals 
esdeveniments que es produ-
eixen a la comarca en l’àmbit 
econòmic, ja que és en aquest 
marc on es donen a conèixer 
els principals indicadors soci-
oeconòmics actualitzats de 
l’Anoia, i a més es completa 
la jornada amb la realització 
d’una conferència de temàtica 
interessant per l’àmbit econò-
mic de la comarca en general.

En el transcurs de la Jorna-
da es presentarà i es lliurarà a 
totes les persones assistents un 
exemplar de l’Informe Econò-
mic Anual, L’Anoia 2007 que 
ha estat elaborat per Àngel 
Hermosilla i Pérez, professor 
d’Economia Aplicada de la 
UAB i director general de la 
Unió General Metal·lúrgica 
(UGM) .

L’Informe Econòmic Anu-
al és un instrument de treball 
imprescindible per a tots els 
agents econòmics i socials de la 
comarca i pretén oferir infor-
mació útil de l’evolució de la 
nostra realitat econòmica i 
laboral, aportant dades relle-
vants d’ocupació i d’activitat 

econòmica de la comarca de 
l’Anoia.

Seguidament, Xavier Roig i 
Castelló, professor del màster 
“Globalització, comerç inter-
nacional i mercats emergents” 
de la UB-CEI i autor de llibres 
com “Ni som ni serem” i “Entre 
l’Espanya i la paret”, realitzarà 
una conferència sobre el tema 
“Globalització del treballador i 
del seu lloc de treball”.

Tot seguit, diferents repre-
sentants de l’àmbit socioeconò-
mic de la comarca realitzaran 
un col·loqui amb els assistents. 
El col·loqui comptarà amb la 
participació de la UGT, CCOO, 
la Unió Empresarial de l’Anoia i 
el Consell Comarcal de l’Anoia.

Per cloure la Jornada, es 
convidarà a tots els assistents a 
una copa de cava i s’obsequiarà 
a totes les persones assistents 
amb un exemplar de l’Informe 
Econòmic Anual, l’Anoia 2007.

L’acte tindrà lloc a les 19 
hores a la sala d’actes del Cen-
tre de Serveis a les Empreses de 
l’Ajuntament d’Igualada (Av. 
Mestre Muntaner, 86).

Cal que les persones inte-
ressades a participar-hi s’ins-
criguin enviant nom, cognom, 
empresa o entitat i e-mail a 
centreempreses@aj-igualada.
net, trucant al 93.805.04.09 
(Vanessa o Raquel) o bé mit-
jançant el formulari que podeu 
trobar a www.igualada.cat.

Actes a Igualada
El dia 25 de novembre és 

el Dia Internacional contra la 
violència vers les dones, i amb 
motiu d’aquesta commemora-
ció a Igualada s’han organitzat 
diverses activitats que comen-
çaran dissabte i que seguiran 
fins dimarts de la setmana 
vinent.

Dissabte 24
De 10 a 1 del matí, a l’Espai 

Cívic Centre, taller: Violència 
contra les dones, a càrrec de 
l’entitat Dones amb Empenta i 
l’Institut Català de les Dones.

A les 6 de la tarda, a la sala 
de socis de l’Ateneu Igualadí, 
xerrada: Virtuts i llacunes de la 
Llei contra la violència, a càrrec 
de Tatiana Torrejón i organit-
zada per Dones d’Igualada.

Diumenge 25
A 2/4 de 8 del vespre, a la 

rambla de Sant Isidre, lectura 
del Manifest contra la violència 
cap a les dones i encesa d’es-
pelmes.

Dilluns 26
A 2/4 de 8 del vespre, a la 

Biblioteca Central, xerrada-col.
loqui: En nom de la pau i amb 
nom de dona, amb Montserrat 
Segués i Susanna, autora del 
llibre “El dia que ens robaren 
la infantesa”. També es farà la 
presentació de l’opuscle infor-
matiu “Llavors de violència, lla-
vors de pau”, editat pel Consell 
Comarcal de l’Anoia i redactat 
per la periodista Mireia Rubio. 
Organi tza :  Departament 
d’Igualtat d’Oportunitats del 
Consell Comarcal de l’Anoia, 
amb la col.laboració de la Bibli-
oteca Central d’Igualada.

Dimarts 27
A 2/4 de 8 del vespre, a la 

sala d’actes de la Biblioteca 
Central, taula rodona: El pro-
jecte de Llei dels drets de les 
dones per a l’eradicació de la 
violència masclista, amb la par-
ticipació de les diputades Mar-
ta Llorens (CiU), Mila Arcarons 

(PSC-CpC), Anna Simó (ERC), 
Montserrat Nebrera (PP), Mer-
cè Civit (ICV-EuiA) i el diputat 
Antonio Robles (Ciutadans). 
Moderarà Assumpta Sagristà, 
síndica municipal de greuges. 
Organitza: Mancomunitat de 
la Conca d’Òdena, Diputació 
de Barcelona, Generalitat de 
Catatalunya - Institut Català de 
les Dones i Federació d’Associa-
cions de Dones de l’Anoia.

Exposició a la Talaia
També emmarcada dins 

els actes del Dia Internacio-
nals contra la violència vers les 
dones, de l’1 al 21 de desembre 
la sala d’exposicions La Tala-
ia del Centre Cívic de Fàtima 
acollirà la mostra “Punts de 
reflexió: Les violències contra 
les dones”, cedida per l’Institut 
Català de les Dones.

Òdena 
s’adhereix al Dia 
Internacional 
contra la 
violència vers les 
dones

Des de la regidoria de 
Polítiques d’Igualtat de Gène-
re que encapçala l’odenenca 
Anna Maria Garcia Recio, s’ha 
previst un seguit d’actes per 
adherir-se al Dia Internacio-
nal contra la violència vers les 
dones que es commemora el 
dia 25 de novembre.

Així a Òdena els actes pro-
gramats seran: Demà diven-
dres “Ja n’hi ha prou” a càrrec 
de Teatreacció; una activitat 
teatral on es treballa la pre-
venció de la violència en l’àm-
bit dels joves i adolescents. Al 
final s’obrirà un debat entre 
els assistents. Començarà a les 
10 de la nit.

L’endemà dissabte a 2/4 
d’11 l’actor Xavi Demelo pre-
senta “Gèneres”. Dos relats de 

Roadl Dahi del llibre “Relats 
inesperats” en els quals dues 
dones maltractades psicolò-
gicament pels seus marits es 
rebelen i esdevenent lliures de 
manera inesperada. Acompa-
nyarà al piano Marcelo Arnal.

Les dues activitats, que són 
d’entrada gratuïta, es faran 
al Centre Unió Agrícola, i en 
acabar els debats hi haurà un 
ressopò.

Darrers actes 
de la Setmana 
contra la 
“violència 
de gènere” a 
Capellades

Segueixen endavant el 
seguit d’actes organitzats a 
Capellades amb motiu de la 
“Setmana contra la violèn-
cia”, que es va posar en marxa 
dilluns des de l’Àrea de Benes-
tar Social de l’Ajuntament.

Per avui dijous és pevis-
ta una nova sessió de contes 
de gènere als alumnes de la 
Llar d’infants Vailets, de la mà 
d’Anna Garcia.

Demà divendres es repetirà 
l’activitat i en aquesta ocasió 
adreçada als alumnes de 1er 
i 2on de primària de l’Escola 
Marquès de la Pobla.

A les 7 de la tarda, a Cal 
Ponet, xerrada de prevenció de 
violència de gènere, a càrrec 
dels Mossos d’Esquadra.

Dissabte és previst que els 
nens i nenes de l’esplai Aliret 
reparteixin llaços pel poble, i 
diumenge, a la 1 del migdia, 
acte de cloenda del programa 
amb vermut gratuït en família 
amenitzat pel grup de música 
Jazz “Els Seitons”.

25 de novembre, Dia Internacional 
contra la violència vers les dones

Àpat català a la UC 
Extremenya Anoia

La Unió Cultural Extremenya 
Anoia, convida tothom a 

participar de la segona jornada 
gastronòmica, on s’ha preparat 
per l’ocasió un àpat típic català 
com són les seques amb boti-
farra.

Pels socis de l’entitat el preu 
del dinar és de 8 euros i 10 per 
a la resta d’assistents. 

Per a informació i reserves 
contactar a través del telèfon 
93 804 42 67.
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Jordi Pujol a 
Igualada amb la 
UEA

La Unió Empresarial de l’Ano-
ia ha convidat l’expresident 

de la Generalitat Jordi Pujol, a 
l’esmorzar que faran dimecres 
vinent dia 28, on hi oferirà una 
xerrada sobre el moment actu-
al a Catalunya i a Espanya.

Per informació i reserves 
contactar amb la Unió Empre-
sarial de l’Anoia, Crta. de 
Manresa 131 d’Igualada, telè-
fon 93 805 22 92. L’aforament 
és limitat.

Trobada del Club 
de lectura crítica 
de Capellades

La pròxima trobada del Club 
de Lectura Crítica serà dis-

sabte a les 19.30 h. a la Biblio-
teca Municipal de Capellades. 
La tertúlia serà al voltant del 
llibre “L´última trobada” de 
Sándor Márai.

Organitza la sessió el Col.
lectiu de Solidaritat Clau de 
Volta de Capellades.

La Jana i els 3 
óssos a Copons

Dissabte a la tarda, a Copons 
hi haurà una sessió familiar 

de teatre infantil amb l’espec-
tacle “La Jana i els 3 óssos”, a 
càrrec de la companyia Titelles 
de Lleida.

Aquesta activitat que s’or-
ganitza des de l’Ajuntament 
coponenc amb el suport de la 
Diputació de Barcelona, es farà 
a La Barraca i és d’entrada gra-
tuïta.

Els igualadins 
Farrés brothers 
presenten l’OVNI 
al TNC

Diumenge vinent, al punt 
del migdia, la companyia 

igualadina Farrés brothers 
estrenen el seu darrer espec-
tacle OVNI, a la Sala Gran del 
Teatre Nacional de Catalunya.

El muntage s’hi podrà veure 
fins al 5 de gener.

… ara t’ho explico: 
C de costums

Nova sessió del taller del 
Racó de mares i pares que 

es fa a la Biblioteca Central 
amb la col.laboració de les llars 
d’infants municipals.

En aquesta sessió que es 
farà dimecres a partir de 2/4 de 
4 de la tarda, l’ara t’ho explico 
tractarà la C de costums. Com 
sempre s’iniciarà amb un conte 
d’Anna Garcia i seguidament 
Elisabet Orpinell donarà res-
posta als dubtes i preguntes 
dels assistents. 

La matinal de teatre 
infantil de La Xarxa, a 
l’Aurora

L’espectacle de titelles “L’Alè, 
en Hop, la Caputxeta… i el 

llop?” de Txo Titelles, es pre-
sentarà diumenge en doble 
sessió, al Teatre de l’Aurora.

Així el primer passi d’aques-
ta obra es farà a les 11 del matí 
i el segon serà a 2/4 d’1 del 
migdia.

Els preus de les entrades, 
com sempre; socis de La Xarxa 
3 euros i cinc la resta de públic.

Cal dir que aquest canvi 
d’espai és específic per aquesta 
matinal, i que la propera sessió 
de La Xarxa es tornarà a l’esce-
nari habitual de l’Ateneu.

Dimarts xerrada del 
Dr. Checa

Dins els Cicle de Conferènci-
es de Tardor de l’Associació 

ARMPA, que es va iniciar la set-
mana passada amb una sessió 
de cinefòrum, hi ha prevista 
una altra xerrada, en aquesta 
ocasió serà impartida pel Dr. 
Checa Psiquiatre del Servei de 
Psiquiatria i Salut Mental de la 
Fundació Sanitària d’Igualada, 
que parlarà sobre com millo-

rar l’ambient familiar davant 
d’una malaltia mental. Serà 
dimarts vinent a 2/4 de 8 de la 
tarda a l’Espai Cívic Centre.

El programa d’activitats de 
l’Associació per a la rehabilita-
ció del malalt psíquic de l’Ano-
ia, inclou una tercera xerrada 
que es farà a primers del mes 
de desembre.

Programa de rehabilitació 
cardíaca a l’ambulatori 
d’Igualada

Dilluns, dimarts i dimecres 
de la setmana vinent s’ha 

organitzat un programa de xer-
rades sobre rehabilitació car-
díaca, adreçat a aquelles per-
sones afectades de patologia 
coronària, infart de miocardi, 
malalties cardiovasculars, i amb 
factors de risc per tabaquisme, 

estrès, obesitat, dislipèmies o 
diabetes; també hi poden assis-
tir els cuidadors i familiars.

Les xerrades es faran de les 
10 del matí a la 1 del migdia, 
a l’ambulatori del Passeig Ver-
daguer 170 i són organitzades 
per l’Institut Català de la Salut.

A Vallbona, teatre amb La 
Quadra Màgica

La Quadra Màgica, compa-
nyia teatral dirigida pel 

polifacètic Josep Maria Rie-
ra, serà divendres a la nit a 
Vallbona per presentar la seva 
obra “Hotel Barcelona”. Convi-
dats pel Col·lectiu Camí Ral, els 
originals artistes ja coneguts 
a Vallbona pel seu espectacle 
“Cabaret Pedrolo”, presentaran 
un modern espectacle inspirat 

en l’obra Terra Baixa d’Àngel 
Guimerà. Teatre, música, dan-
ses, lluites, humor i erotisme 
confluiran en una obra que ha 
gaudit de 8 mesos d’èxit al Tea-
treneu de Barcelona.

La representació, que no 
està recomanada per a menors 
de setze anys, començarà  a les 
10 de la nit a la Sala Polivalent 
de l’Ajuntament. 

Festa infantil d’Abacus 
Cooperativa

A Plaça de Cal Font d’Igua-
lada serà l’escenari de la 

festa infantil que Abacus Coo-
perativa ha organitzat per dis-
sabte, amb motiu de la seva 
nova botiga al carrer de Santa 
Caterina.

Així a partir de les 11 del 
matí i fins les 7 de la tarda hi 
haurà un seguit d’activitats 
adreçades als més menuts de 
la casa, amb tallers de pintura i 

plastilina, i actuació de l’Agru-
pació folklòrica igualadina; a 
la tarda a partir de 2/4 de 5 
es reprendran els tallers i a les 
6 hi haurà l’actuació del grup 
d’animació Can Cantem. A les 
7 final de festa. 

També hi haurà un seguit 
de jocs reciclats per gaudir en 
família, que romandran oberts 
al llarg de tot el dia.

Enguany 30ª edició de la 
Fira Nadalenca

La Comissió de Festes del Bar-
ri de la Font-Vella d’Igua-

lada, està fent els preparatius 
per a dur a terme la Fira Nada-
lenca, als carrers i places del 
barri i que enguany arriba a la 
30a edició.

En aquesta Fira que es farà 
a la plaça de Pius XIIè., els dies 
8, 9, 15, 16, 22 i 23 de desem-

bre, hi haurà parades per a la 
venda de tota classe de motius 
nadalencs. 

En cas d’estar interessats en 
instal.lar-hi alguna parada cal 
contactar amb la botiga Romeu 
del carrer del Roser 8 o al telè-
fon 93 803 12 45.

Jornada de formació 
sobre el programa 
europeu Joventut en acció

La Secretaria de Joventut del 
Consell Comarcal de l’Ano-

ia i l’associació Nexes Inter-
culturals de Joves per Europa 
han organitzat per a dissabte 
vinent, 24 de novembre, una 
jornada de formació sobre el 
programa europeu Joventut en 
acció. La sessió, que tindrà lloc 
a la seu de l’ens anoienc (Pl. St 
Miquel número 5), de 10 del 
matí a 3 de la tarda, s’adre-
ça a promotors de projectes, 
tècnics de Joventut i a joves 
de la comarca en general amb 

l’objectiu d’informar-los de les 
diverses eines i subvencions 
que proporciona aquest pro-
grama de la Unió Europea.

En la jornada els parti-
cipants podran conèixer els 
objectius del programa Joven-
tut en acció i les seves accions 
i projectes concrets, així com 
també aprendre eines pràcti-
ques per a la gestió de pro-
jectes europeus i intercanviar 
opinions i reflexions sobre la 
implementació del programa a 
la realitat local. 

La Pobla presenta les 
conclusions de l’Auditoria 
Ambiental

Demà divendres es presenta-
ran les conclusions de l’Au-

ditoria Ambiental de la Pobla 
de Claramunt. L’acte tindrà lloc 
a 2/4 de 8 del vespre a la Sala 
de Plens de l’Ajuntament i serà 
presidit pel diputat de Medi 
Ambient de la Diputació de 
Barcelona, Joan Antoni Baron, 
i per l’alcalde i regidor de Medi 
Ambient, Santi Broch.

A més del diputat i de l’al-
calde, a l’acte intervindran 
Anna Martín i Josep Vivas, com 
a representants de l’empresa 
Arda Gestió d’Estudis Ambien-

tals, SLL, que ha fet el treball. 
En aquesta sessió s’explicaran 
els resultats més importants 
del procés d’auditoria i s’expo-
saran les línies estratègiques 
i accions proposades per fer 
que el municipi millori de for-
ma general i, sobretot, en el 
tema mediambiental. També 
es plantejarà la constitució de 
la Comissió 21, com a òrgan 
participatiu que ha de vetllar 
perquè, en el futur, el poble 
desenvolupi les línies estratè-
giques i les accions proposades 
en el procés de la diagnosi.

Missa Solemne en ocasió 
del bicentenari del 
naixement de Sant Antoni 
Maria Claret

Enguany se celebra el bicen-
tenari del naixement de 

Sant Antoni Maria Claret i, en 
aquesta ocasió, se celebrarà 
diumenge vinent una Missa 
Solemne a l’Arxiprestal Basílica 
de Santa Maria, a la 1 del mig-
dia, on hi té un altar. Igualada 
és una ciutat molt vinculada a 

Sant Antoni Maria Claret. Quan 
la indústria de filats i teixits 
era la nostra principal riquesa, 
el jove Antoni va treballar en 
una fàbrica (ja enderrocada) 
del carrer que avui porta el seu 
nom. Igualada per sis vegades 
(1840-42-43-44-50) va rebre la 
visita, amb la seva predicació.
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Igualada acull el concert de lliurament 
del Premi SGAE de Sardanes 2007

L’Ateneu Igualadí serà l’es-
cenari, diumenge, de la 

gala-concert de lliurament del 
Premi SGAE de Sardanes 2007, 
que convoquen anualment la 
Societat General d’Autors i Edi-
tors (SGAE) i la Fundació Autor 
amb l’objectiu d’impulsar la 
creació de noves composicions 
de sardanes i de difondre la 
tasca creativa dels autors que 
expressen la seva creativitat en 
aquest gènere musical. 

Aquesta gala se celebra 
anualment i de manera iti-
nerant, així Sabadell, Lleida, 
Girona, Terrassa, Reus, Man-
lleu, Figueres, Manresa, Vic, 
Granollers, Palamós, Mataró i 
Tarragona l’han acollit en ante-
riors edicions.

La Cobla Mediterrània 
musicarà obres de Valentí 
Miserachs i Concepció 
Ramió 

Enguany, la ciutat escolli-
da ha estat Igualada, gràcies a 
la col·laboració i el suport de 
l’Ajuntament i l’Institut Muni-
cipal de Cultura de la ciutat, 
l’Ateneu Igualadí, i les entitats 
relacionades amb la cultura 
tradicional i popular també 

d’Igualada: l’Agrupació Fol-
klòrica Igualadina, l’Agrupació 
Sardanista d’Igualada, l’Asso-
ciació Cultural Dessota, Bitrac 
Dansa i l’Escola Municipal de 
Música - Conservatori de Grau 
Mitjà d’Igualada Mestre Joan 
Just i Bertran. 

El concert de lliurament del 
Premi SGAE de Sardanes 2007 
que tindrà lloc el diumenge 25 
de novembre, a les 7 de la tar-
da, al Teatre l’Ateneu d’Igua-
lada, estarà dedicat a tots els 
compositors relacionats amb la 
ciutat d’Igualada i la comarca 
de l’Anoia que han conreat el 
gènere sardanístic i la música 
per a cobla, esmentant espe-

cialment la contribució dels 
compositors Valentí Miserachs i 
Concepció Ramió. Serà un acte 
presentat pel periodista iguala-
dí Joan Maria Morros Cuadras, 
amb guió del també periodista 
Francesc Sánchez Carcassés. 

Durant el concert el Jurat 
--que enguany l’integren Josep 
Solà, Joan Albert Amargós, 
Francesc Cassú, Jordi Molina i 
Jesús Ventura-- designarà un 
únic guardonat amb el Premi 
SGAE de Sardanes 2007, pre-
mi que no podrà ser declarat 
desert, i que està valorat amb 
3.000 Euros. El jurat té també 
la facultat d’atorgar dos accès-
sits de 900 Euros cadascun. 

Fina Sitges i Maria Enric durant la roda de premsa de presentació de l’acte

El proper cap de setmana, festes de 
Sant Faust a Igualada

Els dies 24 i 25 de novembre 
es duran a terme a Igua-

lada les festes de sant Faust. 
Promogudes per l’organització 
juvenil la Coll@nada, aquests 
actes pretenen ser un punt 
de partida per tal que en un 
futur la data es consolidi dins 
el calendari festiu de la ciutat. 
Amb el lema “Fes-la gran”, els 
organitzadors esperen que la 
celebració de la festa es pugui 
repetir en anys posteriors, amb 
la participació de totes les per-
sones i entitats que fan possi-
ble la Festa Major a l’estiu.

Programa d’actes
Els actes començaran el dis-

sabte 25 de novembre, a les 8 
del vespre a la plaça Pius XII 
amb el pregó de la festa. Tot 
seguit, es durà a terme a la 

mateixa plaça un sopar popu-
lar, a base de botifarra. Cap a 
dos quarts d’11 començarà l’ac-
tivitat “La Fura del Faust”, un 
joc de nit amb proves lúdico-
festives pel centre de la ciutat, 
amb l’objectiu de combatre el 
fred i passar-s’ho bé. L’activitat 
consistirà en una competició 
itinerant entre diferents grups, 
i començarà a la mateixa plaça 
Pius XII per acabar a la plaça 
de Cal Font. Hi haurà premis 
els guanyadors i per a tots els 
participants. Les inscripcions, 
que es faran a la mateixa plaça 
durant el sopar, tenen un preu 
de 3 euros (5 si es compra junt 
amb el tiquet del sopar).

L’endemà diumenge, els 
actes començaran a les 12 
del migdia a la plaça Pius XII 
amb una cercavila pel centre 

de la ciutat. La cercavila, que 
farà el recorregut plaça Pius 
XII, carrer Custiol, Rambla sant 
Isidre, carrer sant Magí, Plaça 
de Cal Font, i d’allí fins al parc 
de l’Enxub. En aquest parc, a 
les 2 del migdia s’hi celebrarà 
una “macarronada popular” 
un dinar a base de macarrons, 
acompanyat d’amanida, pos-
tres, begudes.... El preu del 
dinar és de 8 euros. Un cop 
acabat el dinar, hi haurà una 
amenització musical al mateix 
parc que donarà per acabada 
la festa.

El programa complet de 
la festa pot trobar-se a http://
www.lacollonada.org i l’actua-
litat de la festa es pot seguir a 
http://santfaust.blogspot.com/. 

El Centre Virgen del Rocío 
de Montbui a Marsella

El Centre cultural i anda-
luz Virgen del Rocio de 

Montbui participarà dissabte 
en la 15a edició de la Cultural 
Espanyola que es celebra a la 
localitat francesa de Marsella. 
Quatre membres del centre de 
ball montbuienc viatjaran fins 
aquesta poblacio francesa. Els 
components del grup són: Cris-
tina Morente, Arantxa Urba-

no, Rocio Garcia, i Fran Nieto. 
Tots ells aniran acompanyats 
pel coreògraf Sebastian Cano, 
conegut com “el taranto”.

L’actuació dels montbuiencs 
compta amb un espectacle nou 
on s’inclou el ball classic espa-
nyol, el flamenc fusió, la dansa 
del ventre, la rumba i les sevi-
llanes. 

Sopar Solidari en benefici 
dels refugiats saharauis

La nova entitat Montbui 
Solidari ha organitzat per 

aquest dissabte al vespre un 
sopar solidari, amb l’objectiu 
de recaptar diners per ajudar 
als camps de refugiats sahara-
uis.

El sopar serà aquest dissab-
te a 2/4 de 10 del vespre als 
locals parroquials de Montbui. 
El preu és de 10 eurus i els 
tiquets ja es poden comprar 

a la carnisseria Ceima de 
Montbui i al bar del Chumi 
de Montbui. També es poden 
comprar els tiquets al mateix 
dia del sopar.

Els diners recaptats els 
entregaran personalment 
alguns membres de l’entitat 
Montbui Solidari a un dels 
camps sahararuis aquest mes 
de desembre.

Avui a l’IES Mercader 
diran no a l’actitud racista

A 2/4 de 9 del matí, d’avui 
dijous, i  al pati de l´institut 

Joan Mercader d’Igualada hi 
haurà la concentració de tot 
l’alumnat de l’Institut, i obert 
a tothom que hi vulgui par-
ticipar, per rebutjar qualsevol 
tipus d’actitud racista, xenòfo-
ba o violenta com les exhibides 
durant les últimes setmanes per 
grups violents d’estètica neo-

nazi a diversos punts de l’Estat. 
Durant aquesta concentració es 
llegirà un manifest de rebuig a 
aquestes agressions i de suport 
a la família del jove Carlos de 
16 anys assassinat el diumenge 
11 de novembre a una para-
da de metro de Madrid per un 
grup d’estètica skin.

Creu Roja ofereix nous 
cursos de lleure 

A partir d’aquest Nadal 
vinent, Creu Roja Anoia 

ofereix diverses formació rela-
cionades amb el món del lleure 
infantil i juvenil.

El dia 24 de desembre 
començarà el curs de monitors 
de menjadors, que està adreçat 
a tots aquells que s’encarre-
guen d’educar els més petits 
en l’espai escolar del migdia.

El dia 2 de gener de 2008 
s’iniciarà un curs de pre-moni-
tors en el lleure, adreçat a joves 
d’entre 14 i 17 anys. I el dissab-
te 2 de febrer començaran les 
classes del curs de directors/es 
en lleure infantil i juvenil, que 
durarà 100 hores. 

Per a més informacions i 
inscripcions: 93 803 07 89.
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Festa Patronal 
del Terç Ordre de 
Sant Francesc

El Terç Ordre Franciscà 
d’Igualada celebra diu-

menge vinent la seva festa 
patronal, la de Santa Elisabet 
d’Hongria. Per aquest motiu 
celebrarà una assemblea a 1/4 
d’11 del matí; i un Ofici Solem-
ne a 2/4 de 12 del migdia a 
l’església dels PP. Caputxins, 
que inclourà cant dels goigs i 
besamans.

Vida Creixent, 
Grup Sagrada 
Família

El proper dissabte 24 de 
novembre, a 2/4 de 6 de la 

tarda, als baixos de la rectoria 
de la Sagrada Família, reunió 
mensual del Grup de Vida Crei-
xent, on es treballarà sobre “La 
comunitat” del temari: “Seguir 
Jesús per quedar-se amb ell, 
fent església”. L’animador per 
aquesta ocasió serà en Joan 
Xifré.

Tothom que sigui jubilat o 
adult gran és convidat a aques-
ta reunió. 

Jesucrist 
Superstar amb 
música i cançons 
en directe, a 
Capellades

L’Escola de Música de Cape-
llades que enguany celebra 

el 25è aniversari, convida tot-
hom a gaudir diumenge, del 
tradicional Concert que Santa 
Cecília, a càrrec de l’Orfeó San-
ta Coloma de Santa Coloma de 
Queralt, que interpretaran el 
musical “Jesucrist Superstar”. 

Música en directe, violon-
cel, soprano solista, narradors i 
projeccions, a partir de les 6 de 
la tarda a l’Església de Santa 
Maria de Capellades.

Avui a Capellades 
xerrada: cuina de 
Nadal

Ivan Martínez, graduat en 
Gestió Hotelera i diplomat 

en Turisme per la UB, serà avui 
dijous a la Biblioteca municipal 
de Capellades on oferirà una 
xerrada sobre Cuina de Nadal; 
Martínez donarà les claus per 
fer plats fabulosos i amb pocs 
recursos, alhora que tracta-
rà també sobre la guarnició i 
decoració del plat i la taula.

Serà a partir de 2/4 de 9 del 
vespre.

Seminari de la UEA sobre 
negocis i posicionament a 
internet

La Unió Empresarial de 
l’Anoia (UEA) i Atraczion 

han organitzat, per al proper 
dimarts dia 27 de novembre, 
el seminari “Negocis i posicio-
nament a internet: la clau de 
l’èxit”, que tindrà lloc a la sala 
d’actes de l’edifici de la UEA 
(Ctra. de Manresa, 131 d’Igua-
lada), de 10 a 12 del matí.

En aquest seminari es trac-
taran conceptes tan essencials 
com visibilitat, popularitat, 
conversió, retorn de la inver-

sió (ROI), i en definitiva, ren-
dibilitat. Els assistents també 
podran descobrir les estratègi-
es de Marketing on-line que ha 
de seguir qualsevol companyia 
si vol triomfar a Internet. 

Per registrar-se al semina-
ri cal enviar un e-mail a uea@
uea.cat amb les dades de l’inte-
ressat (nom complet, empresa i 
càrrec) o trucant al 93 805 22 
92. L’aforament és limitat per a 
50 persones.

Xerrada de l’Associació 
de familiars de malalts 
d’Alzheimer

Des de l’Associació de famili-
ars de malalts d’Alzheimer 

- delegació Anoia s’ha engegat 
un cicle de conferències amb 
l’objectiu de donar a conèixer 
la malaltia i ajudar als afectats 
i a les famílies per millorar la 
seva qualitat de vida.

Aquest cicle s’allargarà fins 
al mes de juny de 2008, tindrà 
una periodicitat mensual, sem-
pre l’últim dijous de mes, i es 

faran al Casal Cívic Montserrat, 
a les 7 de la tarda, c/ Orquídies, 
7 Tel. 93 804 36 61.

Així dijous vinent, dia 29 
hi ha programada la confe-
rència-col.loqui “I després del 
diagnòstic, què podem fer la 
família?”, xerrada que anirà 
a càrrec de Conxita Pujolar i 
Imma Fernández que respon-
dran també els dubtes i pre-
guntes dels assistents.

Avui a Igualada, 
presentació del llibre 
del Vicesecretari general 
d’ERC Xavier Vendrell

Avui di jous dia 22 de 
novembre, el vicesecretari 

general de Coordinació Interna 
i Acció Electoral d’ERC, Xavier 
Vendrell, serà a Igualada per 
presentar el seu llibre “Discul-
pin les molèsties”, de l’editorial 
Ara llibres. L’acte es realitzarà a 
les 20h al local d’ERC del carrer 
d’Òdena 37, i és obert al públic 
en general.

“Disculpin les molèsties” 
és un llibre únic i sorprenent 
que ens explica els secrets més 
ben guardats d’Esquerra Repu-
blicana de Catalunya i l’actual 
govern. Xavier Vendrell, vicese-
cretari general d’Esquerra i un 
dels polítics més influents del 
moment, fa una anàlisi crítica 

i sense pèls a la llengua de tot 
el que es cou dins i fora del 
Govern.

Assumpta Montellà presenta 
el seu llibre a Piera

Demà divendres, a la Biblio-
teca de Piera a 2/4 de 8 de 

la tarda, es farà la presentació 
del darrer llibre d’Assumpta 
Montellà “El setè camió: El tre-
sor perdut de la República” a 

càrrec de la mateixa autora.
Aquest és el seu segon gran 

treball publicat sobre investi-
gació històrica després de “La 
Maternitat d’Elna: bressol dels 
exiliats”.

El dia 2 de desembre hi 
haurà la festa anual 
d’ex-alumnes del col·legi 
Mare del Diví Pastor

Com ja és tradicional els 
actes començaran amb 

la Missa celebrada per Mn. 
Joaquim Font, a la capella del 
col.legi, a les 10 del matí. A 
continuació hi haurà l’esmor-
zar de germanor, amb regals 
i repartiment de records. Serà 
una ocasió de reviure el temps 
que els i les alumnes van passar 

en aquella escola, i una ocasió 
de rememorar moltes vivències 
i amistats.

Els tiquets per l’esmorzar ja 
es poden comprar a la porte-
ria del col·legi (s’ha de dema-
nar per l’Antònia), al preu de 
7 euros. Es prega que, per una 
millor organització, es comprin 
els tiquets avançadament.

Es crea a Igualada un grup 
de suport al dol

Cada dissabte excepte festius 
i períodes de vacances, es 

farà la trobada de totes aque-
lles persones que voluntària-
ment vulguin compartir emo-
cions i aprendre com tornar a 
trobar gust a la vida, després 
de la pèrdua d’un ésser esti-
mat. 

La conductora del grup serà 
Rosa Beltran i Sanjuán, auxiliar 
en geriatria, amb qui s’apren-
drà a reconèixer les emocions 

anteriors o presents i donarà el 
camí adequat perquè el futur 
s’obri amb esperança.

L’assistència a aquestes tro-
bades és lliure i gratuïta, no 
cal inscripció prèvia. Les sessi-
ons es faran els dissabte de  2/4 
de 12 a 1 del migdia a l’Espai 
Cívic Centre d’Igualada. El grup 
compta amb el suport de la 
Societat Catalano-Balear d’in-
fermeria, filial de l’Anoia.

Trobada amb l’infermera 
a “L’hora dels petits” de 
Montbui

L’espai familiar l’Hora del 
Petits que organitzen les 

llars d’infants Estel i Santa 
Anna de Montbui, prepara una 
nova activitat per el proper 
dimecres 28 de novembre. 

Es tracta d’una nova troba-
da amb la infermera pediatra, 
Rosa Maria Claramun, amb 
qui els pares i mares assistents 

podran conversar sobre qual-
sevol tema que els preocupi i 
podran fer tot tipus de consul-
ta relacionada amb els infants 
menors de 3 anys.

La sessió es començarà a 2/4 
de 5 de la tarda al centre de 
l’Hora dels petits, al carrer San-
ta Anna, 17 de Montbui. 

Festa d’inauguració de 
l’espai Calfont Wellness 
Centre

Diumenge a la tarda, a par-
tir de les 7 a la Plaça de Cal 

Font hi haurà gresca. Gresca a 
càrrec de la Banda del Surdo 
que presentarà el seu especta-
cle “Percussionante!”

Aquesta prestigiosa compa-
nyia gironina ha participat amb 
gran èxit als principals festivals 
de música i teatre de carrer del 
país i també de França, Itàlia, 
Regne Unit, Bèlgica, Alemanya, 
Suïssa i Noruega. I acostuma 
a col.laborar en produccions 
d’altres companyies com el Cir-
que du Soleil o Comediants.

La Banda del Surdo fa de la 
percussió una festa que es balla 
amb l’oïda, s’escolta amb els 

ulls i s’assaboreix amb els peus. 
Música cos a cos, ritmes d’ar-
reu del món, passió, moviment, 
alegria... tot per a la inaugu-
ració a Igualada del nou espai 
d’esport, salut i oci: el Calfont 
Wellness Centre, un món de 
sensacions que cal conèixer.
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DIA A DIA
AVUI DIJOUS – Santa Cecília patrona dels músics
-  A 2/4 de 9 del matí, a l’IES Joan Mercader, concentració per rebutjar qualsevol actitud racista, xenòfoba o 

violenta.
- A les 7 de la tarda, a Can Papasseit, concert de Santa Cecília amb la Rondalla Novaunió.
- A 2/4 de 8 del vespre, a la Biblioteca Central, xerrada: La infermera a casa.
-  A les 8 de la tarda, a la seu d’ERC-Igualada (Òdena 37), presentació del llibre “Disculpin les molèsties” de Xavier 

Vendrell, vicesecretari general d’ERC.
-  A 2/4 de 9 del vespre, a l’Auditori de l’Escola de Música d’Igualada. Concert de violoncel i guitarra amb Eva 

Gumà i Daniel Nogués.
- A 2/4 de 9 del vespre, a la Biblioteca municipal de Capellades, xerrada: “Cuina de Nadal”, amb Ivan Martínez.

DIVENDRES
- A les 10 del matí i fi ns les 2, a la plaça de Cal Font, unitat mòbil del Banc de sang i teixit per a donacions.
-  A les 4 de la tarda i fi ns les 9 de la nit, a la plaça de Cal Font, unitat mòbil del Banc de sang i teixit per a dona-

cions.
-  A les 7 de la tarda, a Cal Ponet de Capellades, xerrada de prevenció de violència de gènere a càrrec dels Mos-

sos d’Esquadra.
- A 2/4 de 8 de la tarda, a l’Ajuntament de La Pobla, presentació de les conclusions de l’Auditoria Ambiental.
-  A 2/4 de 8 de la tarda, a la Biblioteca de Piera, presentació del llibre d’Assumpta Montellà “El setè camió: El 

tresor perdut de la República”.
- A les 10 de la nit, a la Sala polivalent de Vallbona (Ajuntament), teatre amb la companyia La Quadra Màgica.
- A les 10 de la nit, al Centre Unió Agrícola d’Òdena, Teatracció presenta: “Ja n’hi ha prou”.
- A les 12 de la nit, a La Sala de Cal Font, audició de l’Escola Akords i Comedy club amb Juanjo Albiñana.

DISSABTE
-  De 10 a 1 del matí, a l’Espai Cívic Centre, taller: Violència contra les dones, a càrrec de Dones amb Empenta i 

l’Institut Català de les Dones.
-  A partir de 2/4 d’11 del matí i fi ns 2/4 de 7 de la tarda, a l’Escola municipal de música d’Igualada, Jornada: La 

música a debat sobre “Pedagogia de l’instrument a debat”.
- A partir de les 11 del matí, a la plaça de Cal Font, tallers i activitats infantils; organitza Abacus  Cooperativa.
- A les 5 de la tarda, al Teatre de l’Aurora, sessió mensual de Poesia Viva amb la Rondalla Novaunió.
-  A les 6 de la tarda, a la Sala de Socis de l’Ateneu Igualadí, xerrada: “Virtuts i llacunes de la Llei contra la vio-

lència”. 
-  A les 6 de la tarda, al local social de Rubió, xerrada sobre diversos tipus d’estafes, a càrrec dels Mossos 

d’Esquadra d’Igualada. 
- A les 6 de la tarda, a la Barraca de Copons, La Jana i els 3 óssos amb el grup de Titelles de Lleida.
- A les 6 de la tarda, a la plaça de Cal Font, animació infantil amb Can Cantem; organitza Abacus Cooperativa.
- A 2/4 de 8 de la tarda, a Les Comes, partit de bàsquet Lliga EBA: Igualada-Granollers.
- A les 8 del vespre, a la plaça Pius XII, pregó de les festes de Sant Faust.
- A 2/4 de 10 del vespre, als locals parroquials de Montbui, sopar solidari.
-  A les 10 de la nit, al Teatre Societat Foment de Piera, Concurs de teatre amateur: “La tempesta” amb la Com-

panyia Quatre per Quatre de Granollers.
- A 2/4 d’11 de la nit, al Centre Unió Agrícola d’Òdena, “Gèneres” amb Xavi Demelo.

DIUMENGE
- A les 8 del matí, a la zona esportiva de la Pobla de Claramunt, sortida de la Cursa de l’Esquiador.
- A les 11 del matí, al Teatre de l’Aurora, matinal infantil de La Xarxa i “l’Alè, el Hop, la caputxeta... i el llop?
- A les 12 del migdia, a la Rambla de Sant Isidre, ballada de sardanes amb la Cobla Ciutat de Terrassa.
- A les 12 del migdia, a la plaça Pius XII, inici cercavila Sant Faust.
- A 1/4 d’1 del migdia, a Les Comes, partit d’hoquei patins 1a Nacional Catalana – lliga femenina.
- A 2/4 d’1 del migdia, a les Comes, partit de futbol lliga femenina Juvenil-Cadet.
-  A 2/4 d’1 del migdia, al Teatre municipal L’Ateneu, Gala de lliurament dels Premis Ciutat d’Igualada de Creació 

artística.
- A 2/4 d’1 del migdia, al Teatre de l’Aurora, matinal infantil de La Xarxa i “l’Alè, el Hop, la caputxeta... i el 
llop?
-  A la 1 del migdia, al Bar Aloy de Capellades, vermut gratuït en família amenitzat pel grup música de jazz “Els 

seitons”.
- A les 2 del migdia, al Parc de l’Enxub, macarronada popular “Sant Faust”.
-  A les 3 de la tarda, al camp d’esports de Can Titó de Vilanova, presentació dels equips del Club Esportiu Anoia, 

temporada 07-08.
-  A les 6 de la tarda, a l’església de Santa Maria de Capellades, Concert de Santa Cecília amb “Jesucrist Superstar” 

a càrrec de l’Orfeó de Santa Coloma, amb música i cançons en directe i projeccions.
-  A les 7 de la tarda, al Teatre municipal L’Ateneu, Premi SGAE de sardanes 2007; concert amb la Cobla Mediter-

rània.
-  A les 7 de la tarda, a la plaça de Cal Font, festa d’inauguració de Calfont Wellness Centre; animació amb La 

banda del Surdo i l’espectacle “Percussionante!”.
-  A 2/4 de 8 del vespre, a la rambla de Sant Isidre, lectura del Manifest contra la violència cap a les dones i encesa 

d’espelmes.

DILLUNS
-  A les 6 de la tarda, al Teatre municipal L’Ateneu, sessió setmanal d’AUGA. Representació de l’obra “El cel de 

Mozart” a càrrec de Microcosmos Teatre.
- A 2/4 de 8 de la tarda, a la Biblioteca Central, xerrada-col.loqui: “En nom de la Pau i amb nom de Dona”

DIMARTS
-  A 2/4 de 8 de la tarda, a l’Espai Cívic Centre, xerrada: “Com millorar l’ambient familiar” amb el Dr. Josep Checa, 

psiquiatre.
-  A 2/4 de 8 del vespre, a la sala d’actes de la Biblioteca Central d’Igualada, taula rodona: El projecte de Llei dels 

drets de les dones per a l’eradicació de la violència masclista, amb les diputades Marta Llorens (CiU), Mila Ar-
carons (PSC-CpC), Anna Simó (ERC), Montserrat Nebrera (PP), Mercè Civit (ICV-EuiA) i el diputat Antonio Robles 
(Ciutadans). Moderarà Assumpta Sagristà, síndica municipal de greuges. 

DIMECRES
- A les 9 del matí, a la Unió Empresarial de l’Anoia, “Esmorzars amb...” l’Honorable Jordi Pujol.
- A 2/4 de 4 de la tarda, a la Biblioteca Central, Racó de pares i mares ...ara t’ho explico: C de costums.

DIJOUS
- A 2/4 de 6 de la tarda, al Teatre municipal L’Ateneu, conferència Club 60 amb l’actriu Ma. Mercè Comes.
- A les 6 de la tarda, a la Biblioteca Central, “A ritme de gegants”, espectacle infantil de Novè Rivas.
-  A les 7 de la tarda, al Centre de Serveis a les Empreses (Av. Mestre Muntaner 86), Jornada d’Economia de 

l’Anoia. Xerrada de Xavier Roig Castelló.

Aquest diumenge, Mercat 
mensual d’antiguitats, 
col·leccionisme, art i artesania 
al casc antic d’Igualada

Aquest diumenge 25 de 
novembre, tindrà lloc una 

nova edició del Mercat Mensual 
d’Antiguitats, Col·leccionisme, 
Art i Artesania que se celebra, 
com ja és habitual, l’últim diu-
menge de cada mes.

Les parades d’antiguitats 
i col·leccionisme estaran dis-
tribuïdes entre les places de 
l’Ajuntament i de Sant Miquel 
i les d’artesania entre el carrer 
de Santa Maria i la plaça de 
Pius XII.

Els visitants del mercat 
poden trobar-hi tot tipus d’ele-
ments variats, com ara de col-
leccionisme, artesania fina, 
productes d’alimentació, mos-
tra d’art, estris, etc.

Els Mossos parlaran sobre 
les estafes, a Rubió

Avui en dia tothom està 
exposat a patir estafes de 

tot tipus, tant les persones que 
viuen en grans urbs com les 
que viuen en entorns rurals, 
com pot ser el cas dels veïns de 
Rubió.

Es per aquest motiu que des 
de l’Ajuntament de Rubió s’ha 
organitzat una xerrada sobre 
diversos tipus d’estafes, la qual 

anirà a càrrec dels Mossos d’Es-
quadra d’Igualada. Durant la 
xerrada es parlarà, entre altres, 
sobre les estafes en caixers 
automàtics, les estafes telefò-
niques, el phising, etc.

L’acte, que està previst 
per al proper dissabte 24 de 
novembre a les 6 de la tarda, 
tindrà lloc al local social de 
Rubió.

Últims dies per a 
inscriure’s al sorteig dels 
pisos per a joves de Calaf

Demà divendres, 23 de 
novembre, finalitza el ter-

mini per a inscriure’s al sorteig 
dels pisos per a joves, a Calaf. 
Es tracta de dotze habitatges 
de dues tipologies: nou pisos 
d’1 habitació i tres pisos de 2 
habitacions, situats al carrer de 
Sant Antoni, al casc antic de 
la vila. Els pisos són en règim 
de lloguer protegit i destinats 

a joves (menors de 35 anys). 
Els preus orientatius de lloguer 
seran 130 euros per als pisos 
d’1 habitació i 200 euros per 
als pisos de 2 habitacions. Les 
bases d’adjudicació ja es poden 
consultar al web municipal de 
Calaf i a les oficines de l’Ajun-
tament, on us podreu inscriure 
a la convocatòria.

Dissabte la Rondalla 
Novaunió a Poesia Viva

Dissabte vinent dia 24 de 
novembre Poesia Viva 

d’Igualada celebrarà al Teatre 
de l’Aurora la seva sessió men-
sual, que començarà a les 5 de 
la tarda. En aquesta ocasió la 
Rondalla Novaunió ens convi-
darà a compartir l’alegria de les 
seves cançons, amb un aigua-
barreig de música i poesia. Gui-
tarres, bandúrries i llaüts, i una 
simpatia engrescadora a flor de 
pell, amb aquelles tradicionals 
cançons de ronda que no mori-
ran mai, i altres peces populars 
que ja són internacionals. La 
direcció musical de la rondalla 
Novaunió és de Celes Cajucom 
i l’artística de Gabriel Carreño. 

Prèvia una presentació a càrrec 
de Lleonard del Rio, la rapsoda 
Elisabet Bonet recitarà un poe-
ma dedicat a la guitarra.

L’escenografia serà de Josep 
M. Bertran i Tomàs Berzosa, el 
so i la il·luminació de Xavier 
Amat, en col·laboració amb els 
serveis tècnics de Unicoop Cul-
tural.

Com es habitual en la pri-
mera part hi haurà la Roda de 
Poetes, coordinada per Adora-
ció Aliberch, en la que hi poden 
participar tots els poetes i rap-
sodes que ho desitgin, amb la 
lectura de treballs que no exce-
deixin els trenta versos. El preu 
de l’entrada és de 2 euros.
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L’oposició del govern de Vilanova força 
la celebració d’un ple extraordinari

Dilluns de la setmana pas-
sada es va celebrar a 

l’Ajuntament de Vilanova del 
Camí un ple extraordinari sol.
licitat pels grups a l’oposició 
IPV, PP i C’s, amb el recolza-
ment d’ERC. Un ple històric, ja 
que mai abans l’oposició havia 
pogut sumar la quarta part 
del mínim de regidors neces-
saris per poder-lo convocar. 

I això, ha estat possible 
gràcies a la baixada estrepi-
tosa de vots que van tenir 
els socialistes a les passades 
eleccions municipals al nostre 
municipi.

29 anys de “mando i 
ordeno”

Avui la trista història de 
Vilanova del Camí s’escriu 
amb minúscules, per que l’ac-
tual equip de govern PSC i IC 
no van saber estar a l’alçada 
de les circumstàncies d’aquest 
ple, ja que van desestimar 12 
de les propostes recollides en 
un Ordre del Dia que contem-
plava 9 regidories.

Des d’IPV, sabem del cert 
que l’actual equip de govern 
està equivocat. Aquesta no 
és la manera de donar pas a 
gent jove i treballadora que 
vol unes polítiques a l’ajunta-
ment més madurades, parti-
cipatives i constructives. Amb 
idees innovadores que igual 
de bones són, tant si vénen 
de l’oposició com de l’equip 
de govern. Al cap i a la fi, els 
nostres programes electorals 
no són tan diferents. De fet, 
i només faltaria, tots volem el 
millor pels vilanovins.

Tan segurs estem de que 
aquesta política dictadora i 
unipersonal de Joan Vich 

pertany al passat, que se li 
fa a ell mateix i als socialis-
tes més veterans i rancis de 
Vilanova, mantenir-la durant 
molt temps sense que des de 
les bases del seu propi partit 
algú trobi injustificable certs 
comportaments mal educats 
i tristos d’una figura política 
que ha estat durant 29 anys 
assegut a la cadira del “man-
do i ordeno”. 

No se li escapa a ningú 
tampoc com es pot explicar 
que l’equip de govern vilano-
ví voti 12 propostes de noves 
comissions de treball en con-
tra. Cap d’elles era bona? La 
resta de grups de l’oposició 
volem un govern més dinà-
mic i no tan estancat en idees 
poc progressistes que només 
porten a la burocràcia per la 
burocràcia.

Explicar les coses tal com 
són

En el decurs del ple es va 
deixar veure les poques ganes 
de col·laborar que té l’equip de 
govern PSC-IC amb l’oposició. 

Quan l’oposició durant molt 
temps calla i no diu res se’ns 
critica perquè no treballem, 
quan els hi fem un ple a 3 o 4 
bandes i de més de 4 hores de 
durada llavors es manifesten 
en contra i no aproven ni una 
sola, insisteixo, ni una sola idea 
proposada per l’oposició con-
vocant d’un Ple que ha fet his-
tòria al nostre municipi. I que, 
per suposat, no serà l’últim. Ara 
es demostrarà veritablement 
qui té o no, ganes de treballar i 
d’explicar les coses tal com són.

Els socialistes de Vilanova 
no han sabut aprofitar l’avi-
nentesa d’aproximar-se a 

l’oposició, ja que aquesta 
s’ha deixat acaronar i trencar 
amb un passat de discussió i 
enfrontaments.

Tal és el nerviosisme i l’en-
fado de l’alcalde que ha dei-
xat passar l’oportunitat de 
posar terra de per mig a la 
impressió de que els comptes 
municipals són possiblement 
erronis tal i com denunciem 
des de l’oposició, ja que no 
va voler aprovar ni el primer 
punt que demanava la creació 
d’un Estudi General de Comp-
tes (que no una auditoria, 
encara) per saber si els comp-
tes municipals de la darrera 
legislatura estan sanejats. El 
nostre portaveu Joan Manel 
Cividanes li va “pregar, si us 
plau”, textualment i en reite-
rades ocasions, que aprofités 
l’ocasió per allunyar qualsevol 
tipus de dubte en els comptes 
municipals. L’alcalde i la resta 
de l’equip de govern van per-
dre l’oportunitat de fer callar 
a tots aquells que represen-
ta que malpensem de la seva 
mala gestió econòmica. 

Des d’IPV volem ressaltar 
que només els hi va faltar dir 
que sí. Una cosa tan senzilla i 
a la vegada transparent. Si és 
que no tenen res a amagar; 
per descomptat.  

V i u r e  e n  u n a  a l t r a 
Vilanova

Ara li toca a vostè Sr. alcal-
de i al Sr. Viera explicar als 
seus votants perquè no volen 
que cap organisme exterior, 
públic o privat, faci una audi-
toria clara i transparent. 

Senyors lectors, des d’IPV 
volem que sàpiguen que des 
de l’ajuntament sembla que es 
visqui en una altra Vilanova. 

Una Vilanova que no és real i 
que no es preocupa pels pro-
blemes quotidians dels veïns.

Se’ns fa estrany que un 
professional de la política com 
l’actual alcalde vilanoví, que 
ha estat Diputat a la Diputa-
ció de Barcelona i President 
del Consell Comarcal de l’Ano-
ia no vulgui sentir parlar de 
rebaixes socials en impostos 
per a persones que tinguin 
una renda familiar baixa o 
que siguin pensionistes amb 
pocs recursos, i que no se li 
acut res més que dir que els 
impostos no es poden rebai-
xar. Perdoni Sr. Vich, però la 
seva ignorància o prepotència 
són evidents, perquè pensem 
que hauria de saber que els 
impostos com l’IBI es poden 
fer bonificacions d’un percen-
tatge que ajudi a aquestes 
persones a fer més continguda 
la seva economia. Però vostè i 
el seu equip de govern no en 
volen ni sentir a parlar.

A IPV, valorem de mane-
ra molt positiva i donem ara 
el testimoni a d’altres com-
panys de formacions de l’opo-

sició per a que reivindiquin el 
seu dret a dir la seva i a fer 
propostes de caràcter social, 
econòmic, esportiu, educatiu 
i de treball que ara per ara 
manquen de manera urgent i 
alarmant a Vilanova del Camí. 
Penseu amics socialistes i eco-
socialistes que aquest, només 
ha estat el primer d’una llar-
ga llista de plens extraordi-
naris que es realitzaran al 
llarg d’aquesta legislatura i 
que s’hauran de convocar 
obligatòriament perquè la llei 
així ens ho permet. L’oposi-
ció té l’obligació de fiscalit-
zar el govern. Nosaltres ja ho 
fem. Vostès tenen el deure 
de governar. No ho fan. Veu-
rem a partir d’ara qui té més 
ganes de treballar. Segur que 
d’aquesta manera vostè i tots 
els regidors que cobren una 
nòmina municipal es guanyen 
el sou que reben de tots els 
vilanovins. 

Independents per Vilanova 
del Camí

Equidistància

El passat di l luns 12 de 
novembre, es va celebrar 

el primer ple extraordinari 
convocat per part de l’oposi-
ció al consistori de Vilanova 
del Camí. Els grups d’IpV, PP i 
C’s havien signat la sol·licitud 
per celebrar el ple i n’havi-
en redactat l’ordre del dia. El 
grup d’Esquerra, a qui s’havia 
fet coneixedor d’aquesta ini-
ciativa, no va participar de la 
redacció dels punts, tot i que 

va recolzar la convocatòria del 
ple com a instrument lícit i 
vàlid per a vehicular les pro-
postes de l’oposició.

Aquest posicionament ha 
estat erròniament interpretat 
per part de l’equip de govern 
com a senyal de l’existència 
d’un pacte estable amb la res-
ta dels grups opositors. Vist 
l’enrariment de l’ambient, 
al que ens sentim aliens, des 
del grup d’Esquerra volem 
aclarir la nostra posició. Tal 
i com ens vam comprometre 
abans de les eleccions, estem 
oberts a dialogar amb tots els 
grups, sempre amb l’objectiu 
d’impulsar el nostre progra-
ma. Això no implica cap pacte 
estable –ni amb el govern ni 
amb la oposició--, sinó que es 
planteja com a una valoració 
feta proposta a proposta. 

Si bé això ha estat ja com-
près pels grups convocants 
del ple --a qui, recordem, vam 
votar favorablement només 6 
de 10 propostes--, ens agra-
daria que ho fos també per 
part de l’equip de govern. 
No creiem que la dicotomia 
existent fins ara entre govern 
i oposició --que ha arribat a 
un enfrontament personal 
justifiqui que se’ns inclogui 
en el mateix sac. Preferim en 
aquest cas gastar el tòpic, ja 
que l’equidistància és la més 
saludable de les opcions que 
pot triar el grup d’Esquerra.

Grup d’ERC-Vilanova
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Ciutadans valora el Ple extraordinari

Comunicat de l’equip de govern de l’Ajuntament de 
Vilanova del Camí

L’èxit o el fracàs en l’acció 
política es mesura pels resul-

tats obtinguts, en aquest sen-
tit el resultat del Ple extraor-
dinari convocat per una part 
dels grups de l’oposició és 
completament nul. Nul perquè 
no es van posar sobre la taula 
propostes novedoses a les ja 
conegudes de cada formació 
política. Nul perquè cap de les 
propostes presentades va ser 
aprovada. 

Fa poc hi hagut a tot el país 
unes eleccions democràtiques 
en les que tots els grups polítics 
del municipi es varen presen-
tar amb un programa electoral 
conegut, tant per les diferents 
opcions, com pel veïnat. Al 
final d’aquest procés electoral 
els veïns i veïnes amb el seu vot 
van determinar les seves pre-
ferències i, per tant, les forces 
polítiques que havien de con-
figurar el govern de l’ajunta-
ment de Vilanova del Camí. És 
una obvietat dir que, per man-
dat dels ciutadans i ciutadanes 
del municipi, l’acció de govern 
va estar encomanada al Partit 
dels Socialistes de Catalunya i a 
Iniciativa per Catalunya-Verds. 

Per tant, convocar plens 
per donar a conèixer uns pro-
grames electorals de sobres 
coneguts i sobretot per trac-
tar d’aprovar propostes sense 
comptar amb la majoria neces-
sària per a que tirin endavant 

és senzillament un acte de pro-
paganda política, del tot legí-
tim però que en qualsevol cas 
--entén el govern municipal-- 
que es pot i s’ha de realitzar en 
un altre escenari.

Desgastar políticament el 
govern de Vilanova

Per altra banda convocar un 
Ple municipal en el que es busca 
des d’un inici la confrontació 
política i programàtica amb el 
govern de la ciutat entenem 
que no és la millor manera per 
cercar acords puntuals amb 
govern de la ciutat. Altra cosa és 
que es pretengui, com de fet era 
la intenció dels convocants, des-
gastar políticament el govern 
de Vilanova del Camí, cosa que 
no fa més que abundar en la 
certesa que el menys important 
era l’aprovació de les propostes 
presentades. 

Una altra consideració és 
que les mateixes no tenien 
la consistència necessària per 
ser aprovades (sis comissions 
d’estudi més, totes elles remu-
nerades quan existeixen nou 
comissions informatives ja cre-
ades) i l’altra prou coneguda 
pels convocants és que no era 
possible l’aprovació del que 
proposaven, ja que no existeix 
la consignació pressupostària 
suficient, en uns moments en 
què el pressupost del 2007 està 
pràcticament exhaurit.

Per tot això, l’equip de 
govern de l’ajuntament  de 
Vilanova del Camí, format 
pel Partit dels Socialistes de 
Catalunya i Iniciativa per 
Catalunya Verds, denuncia la 
perversió en l’ús del dret que 
tenen els grups de l’oposició a 
la convocatòria de Plens extra-
ordinaris per part del Grup 
d’Independents per Vilanova 
i el grup de Ciutadans amb la 
col·laboració necessària del 
Partit Popular i el recolzament 
vergonyant del grup d’Esquer-
ra Republicana de Vilanova del 
Camí.

Una convocatòria pensada 
més per resoldre els problemes 
econòmics dels grups convo-
cants (creació de sis comissions 
remunerades) i en un intent de 
cohesionar i liderar el bloc de 
la dreta espanyolista a l’oposi-
ció a l’ajuntament, per part d’ 
IPV que  en les necessitats i els 
problemes  reals dels vilanovins 
i vilanovines.

Cada Ple costa als 
vilanovins 3.700 euros

L’equip de govern òbvi-
ament no qüestiona en cap 
moment el dret que la legis-
lació concedeix  a l’oposició a 
convocar Plens extraordinaris. 
El que si posa en qüestió és la 
utilització demagògica i par-
tidista dels problemes de les 
persones amb dificultats en 

l’esmenta’t Ple, únicament per 
interès polític. Utilitzar els Plens 
únicament per  divulgar els res-
pectius programes electorals 
entenem  que és senzillament 
una perversió del dret que els 
assisteix a  convocar-los. Una 
altra qüestió en la que volem 
demanar prudència, és que 
cada convocatòria del Ple costa 
als contribuents 3.700 euros, 
amb indemnitzacions a tots els 
membres assistents, siguin del 
govern o de l’oposició.

El grup de IPV  ha basat 
tota la seva acció política a 
Vilanova del Camí en  la des-
qualificació política i personal 
de l’adversari, sigui del govern 
o fins i tot de la mateixa opo-
sició, i ha trencat en aquests 
anys tots els ponts de diàleg, 
amb els partits del govern de 
la ciutat, per la qual cosa no 
té la credibilitat política sufici-
ent, com va quedar palès en el 
passat  Ple per ordenar i prio-
ritzar les actuacions del legítim 
govern del municipi.

L’equip de govern no crearà 
més comissions remunerades 
de les que ja té creades. Més 
comissions d’estudi no garan-
teixen ni més transparència, ni 
més democràcia. A més alguna 
de les poques propostes con-
cretes presentades estan incor-
porades i assumides en les pri-
oritats de l’acció del govern de 
l’ajuntament de Vilanova del 

Camí, que és l’encarregat, per 
expressa voluntat del electorat 
del municipi, d’executar-les en 
el temps i la forma que acor-
di. Admetre aquest principi és 
també un exercici democràtic.

No seria convenient ara que 
la responsabilitat de governar 
el municipi  la tenen atorgada 
els grups del PSC i d’ ICV, que 
són els que formen l’equip de 
govern de l’ajuntament, sigui 
utilitzada per IPV i els seus 
socis per continuar la política 
de desprestigi i desqualifica-
ció de l’adversari que sempre 
ha mantingut aquest grup en 
la seva activitat política. Això 
sols pot afavorir els qui volen 
tensar innecessàriament la vida 
política del municipi. Per això 
apel·lem a la responsabilitat  
de tots. Els grups polítics del 
govern de Vilanova del Camí 
volen agrair públicament el 
posicionament responsable del 
regidor de Convergència i Unió 
en l’esmentat Ple extraordinari.

 L’equip de govern per 
últim, referma el seu compro-
mís amb tota la ciutadania, a 
seguir treballant per fer pos-
sible el model de ciutat que 
el programa de govern dibui-
xa, una Vilanova del Camí amb 
millors serveis i equipaments, 
al servei de les persones. 

Equip de govern de l’Ajun-
tament de Vilanova del Camí

Molt difícil ho tenen el Sr. 
Vich i el Sr. Viera, junta-

ment amb la resta regidors del 
PSC i ICV, per justificar les seves 
posicions davant dels seus 
votants al ple extraordinari de 
dilluns passat.

IPV, PP i C’s amb el recol-
zament d’ERC van promoure 
aquest ple extraordinari. Es 
van presentar 12 punts on hi 
havia projectes, idees i petici-
ons a l’equip de govern. Tot 
va ser rebutjat de forma siste-
màtica. Els grups de l’oposició 
iniciadors  d’aquest ple, que 
duien una clara intenció de 
treball pel poble de Vilanova 
del Camí, van veure com un a 
un els punts eren refutats.

Senyors de l ’equip de 
govern, ara els hi toca a vos-
tès explicar perquè no volen 
demanar un estat general de 
comptes a un organisme extern 
i gratuït, com ara la Diputació, 
no seréem nosaltres qui plan-
tegi el dubte que vostès gene-
ren. 

És a vostès a qui els tocarà 
argumentar perquè no volen 
soterrar els contenidors d’es-
combraries; rehabilitar el Rovy; 

o donar compte als vilanovins 
de la feina feta pels regidors 
amb sou.

Ignoro quins seran els argu-
ments per donar la negativa 
a la creació d’una escola taller 
municipal; a la petició d’ex-
cloure de pagament d’algunes 
taxes a les persones amb ren-
des baixes; o a la creació de 
la tercera llar d’infants, tot i 
saber que Vilanova del Camí 
no arribarà al 27% de places, 
mentre que la mitjana catalana 
l’any 2003 ja era del 33%. Real-
ment la seva posició va quedar 
molt llunyana d’unes polítiques 
socials que defensin els interes-
sos dels ciutadans. 

Un parell o tres de vegades 
el Sr. Vich va fer referència a 
la poca pràctica del discurs de 
la representant de C’s, Imma 
González. Te raó no som polí-
tics professionals sinó vocaci-
onals. Però no pretenem ser-
ho, tan sols volem treballar pel 
nostre poble. Evolucionar amb 
el temps, lluny de convertir-nos 
en senyors i senyores feudals 
com ha fet i continua fent PSC 
i ICV a Vilanova del Camí des 
de fa 28 anys.

Recordo les declaracions de 
la senyora Gabarró quan vàrem 
aconseguir representació a 
l’Ajuntament, que “lamentava 
profundament l’entrada d’un 
partit que no era de les veri-
tables esquerres”. En aquell 
moment, Gabarró ignorava 
que Ciutadans (C’s), es caracte-
ritza per ser un partit liberal-
progressista, socialista-demo-
cràtic. Un partit que promou 
uns projectes socials que la 
seva coalició rebutja. El lector 
traurà les seves conclusions.

Grup Municipal Ciutadans-
Partido de la ciudadanía (C’s) 

Vilanova del Camí

CENTRE DE

JARDINERIA

CAMPANYA 
NADAL 
2007

ARBRES DE NADAL

                1’80 m                  1’60 m                1’20 m 

Obsequi del guarniment

TIONS

              
               80 cm                  60 cm               40 cm

Obsequi de les llaminadures

Arbres 100 x 100 naturals
Entrega i recollida a domicili per al seu reciclatge

Mides especials i projectes per a empreses, botigues…

Truqui’ns ara per fer la seva reserva i 
li portarem quan vostè vulgui.

Telèfons 671 13 17 77  -  93 804 14 41

VENC 
CITROËN AX 

per no poder conduir. 
Matrícula B-ML 

Molt ben conservat. 
ITV i documentació en 
regla. Preu testimonial. 
Ideal per a principiants. 

Telèfon 696190643 
(vespres).
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 CARTES DELS LECTORS

La secció de “Cartes dels Lectors” és una tribuna oberta al que els nostres 
lectors vulguin manifestar. Per a la seva publicació, els escrits que ens vul-
gueu fer arribar han de tenir com a condició que estiguin degudament 
identificats (nom i cognoms, DNI, domicili i telèfon), que siguin respectuo-
sos amb les persones i institucions i que tinguin una llargada màxima de 
20 línies; en cas de tenir més extensió, no podem garantir la seva publica-
ció per motius d’espai. D’altra banda, L’ENLLAÇ no s’identifica necessària-
ment amb les opinions que puguin sortir publicades en aquesta secció.

Un cop més el 
feixisme s’ha 
emportat per 
davant a un 
company...

El passat 11 de novembre 
vam poder veure com el fei-
xisme tornava a assasinar, a 
l’igual que va passar amb el 
Guillem, amb el Roger o amb 
el Davide. Un altre cop tor-
nen a eliminar les esperançes 
d’un jove implicat i compro-
mès amb el seu barri, amb el 
seu entorn.

Un cop més es torna a 
demostrar que aquest neonazis 
assassins poden gaudir de total 
impunitat per anar pel carrer 
apallisant immigrades, gais, 
lesbianes i transexuals, i joves 
antifeixistes i anticapitalistes, 
mentre nosaltres no podem 
expressar-nos normalment en 
el nostre entorn. Està clar que 
qui lluita contra el capital i el 
feixisme és incòmode per a la 
societat “democràtica” i se l’ha 
d’eliminar i empresonar.

Però una cosa han de 
tenir clara: El nostre combat 
no s’atura, perquè amb ells al 
cap i al record (totes les per-
sones assasinades pel feixisme) 
seguim plantant cara a tota la 
intolerància dels nostres car-
rers. Seguim plantant cara a 
tots aquells que els agradaria 
que estiguésim callats, seguim 
plantant cara a la socialdemo-
cràcia tolerant que ens empre-
sona a nosaltres, els joves anti-
feixistes, però que encobreix el 
feixisme i els assasinats.

Continuem avançant en els 
camins de la revolta... 

Carlos, Guillem, Roger, Davi-
de... No us oblidem!

Solidaritat amb els antifei-
xistes madrilenys! Madrid serà 
la tomba del feixisme! No pas-
saran! Canya contra Espanya i 
la seva impunitat! Assassins mai 
més!

El jovent construïm inde-
pendència i revolució.

Assemblea de Maulets 
Anoia

(el jovent independentista 
revolucionari //*//)

Mossèn Galí salvà 
de la mort a qui 
el volgué matar

He llegit amb interès els 
articles de Manuel Miserachs 
Codina publicats en aquest 
setmanari amb el títol “Morts 
oblidats de la Guerra Civil a 
Igualada”.

En un d’ells, fa referència a 
l’assassinat frustrat del bene-
ficiat de Santa Maria, Mn. 
Galí. Tenint en compte la bona 
amistat que l’unia al meu avi 
i pare, puc completar el que 
en diu l’article indicat amb les 
següents notes:

Mossèn Galí fou empreso-
nat abans que hi hagués cap 
assassinat a Igualada. (Crec 
que el primer fou el de Mossèn 
Creus, ocorregut el 25 de juliol 
del fatídic any 1936). Mossèn 
Galí fou passejat per la Ram-
bla i conduït a l’església dels 
Dolors, de la qual n’era capellà, 
abans que es convertís en presó 

de la gent de dretes i de la qual 
se’n sortia molts cops per ésser 
assassinat per les patrulles de 
control o antifeixistes.

Mossèn Galí en sortí per 
anar-lo a matar al final del Pas-
seig Verdaguer, però s’escapà i 
els qui el conduïen li dispararen 
alguns trets que el malferiren, 
sense ser mortals; s’estirà a la 
cuneta del Passeig, però un dels 
“escopeters” el volgué rematar 
donant-li un cop fort amb el 
fusell o pistola al cap. Ell l’evità 
amb el braç i no tingué altra 
conseqüència aquest cop que 
trencar-li algun dit.

Una persona que el veié, el 
portà al proper hospital i fou 
curat. Ignoro els dies que s’hi va 
estar. Una vegada restablert va 
ser conduït a la presó Model de 
Barcelona. Allí es va guanyar la 
simpatia dels altres presos i dels 
propis carcellers. No sé el temps 
que va estar-hi ingressat.

Al cap de poques setmanes 
d’acabar-se la guerra a Iguala-
da, recordo que va venir a casa. 
Ens explicà aquests fets i afegí 
que feia pocs dies que l’havien 
cridat a la caserna de la guàrdia 
civil a Igualada en una roda de 
reconeixement. Entre els que 
va veure hi havia el qui l’havia 
volgut rematar amb el fusell. El 
va reconèixer i cal dir que era 
conegut de casa, puix el meu 
pare i aquell treballaven a la 
fàbrica La Igualadina. Mn. Galí, 
tot i que el va identificar, va 
fer veure que no el reconeixia. 
I així li va salvar la vida, sense 
que el detinguessin ni li fes-
sin consell de guerra. Va ser un 
acte de pietat cristiana.

Josep Maria Realp

L’1 de desembre 
jo seré a 
Barcelona

La miríada de problemes 
que darrerament està patint 
Catalunya, fàcilment visibles 
amb els problemes ferroviaris, 
els talls elèctrics a l’estiu o la 
pèssima gestió d’un aeroport 
que tan sols aspirarà a ser una 
terminal més de l’aeroport 
de Madrid, ens està abocant 
a una situació que requereix 
d’un canvi notable i sever en 
la manera com s’han de ges-
tionar les nostres necessitats i 

problemes, però sobretot des 
d’on s’ha de realitzar aquesta 
gestió.

Tanmateix està succeint el 
que havia de succeir: les infra-
estructures al nostre país han 
estat durant molt de temps un 
mer instrument per fer negoci 
amb una minsa inversió. Tots 
el fets així ho indiquen: els 
talls elèctrics, per manca d’in-
versió; els incidents a Rodalies, 
per manca d’inversió; les pres-
ses per acabar el TAV i els seus 
efectes, per manca d’inversió 
de governs anteriors però tam-
bé actuals i interessos nacionals 
i polítics; les infraestructures 
de telecomunicacions, la pro-
pera crisi si es compleixen els 
auguris d’alguns experts, per 
manca d’inversions, ... Jo, per 
sort, no sóc usuari de Renfe, ni 
vaig patir a les meves carns el 
desastre elèctric d’aquest estiu, 
però sí que visc a un país que 
està perdent competitivitat dia 
a dia, que veu que el major 
creixement econòmic no s’està 
donant pas aquí, sinó allà on 
l’Estat espanyol està invertint 
més (gràcies als nostres impos-
tos?), que circula per carreteres 
com l’N-340, embussades i d’as-
pecte de comarcal de segona 
i que veu com les solucions no 
arriben de la capital que està 
a 600 quilòmetres d’aquí. Clar, 
seguint amb la broma d’en 
Zapatero al programa del Bue-
nafuente, les solucions arriben 
tard i malament, potser en 
Rodalies. Quina barra!

Per tot això us convido a 
tots i totes a ser el proper u 
de desembre a Barcelona, a la 
manifestació convocada per la 
Plataforma pel Dret a Decidir 
sota el lema “Som una nació 
i diem prou! Tenim el dret a 
decidir sobre les nostres infra-
estructures”. Jo hi seré.

David Sanchez Garcia

25 de Novembre - 
Dia Internacional 
contra la 
violència vers les 
dones

Un any mes les dones de 
arreu del món sortim als carrers 
per denunciar a la violencia a la 
qual ens veiem sotmeses en el 
dia a dia, a l’escola, al carrer, a 
casa, al treball… pel simple fet 
de ser dones.

El patriarcat ens vol con-
vèncer de que les dones ja som 
lliures que podem votar, tre-
ballar... Que no patim violèn-
cia de gènere, perquè a casa el 
company no ens agredeix bru-
talment ni ens mata... Però no 
és així, la violència de gènere 
la patim totes les dones que 
en molts moment de la nostra 
vida ens sentim humiliades al 
veure que la publicitat sexista 

reprodueix cènons de bellesa 
irreals i antinaturals que molt 
cops desemboquen en anore-
xia i bulímia o quan ens sen-
tim despreciades i desvalorades 
al veure que cobrem un 30% 
menys que els nostres com-
panys de feina homes fent la 
mateixa feina, o l’explotació de 
fer doble jornada laboral a la 
feina i a casa sense cap tipus de 
reconeixement ni econòmic ni 
social... És que sentir-se humi-
liada, assetjada desvalorada i 
explotada no és violència de 
gènere? Mentres la societat fa 
que no ho veu, la llei integral 
omple les presons de maltrac-
tadors domèstics però no pro-
posa cap canvi en la societat, 
simplement és una mesura 
que amaga el problema, però 
no l’erradica, no proposa cap 
trencament amb el patriarcat, 
no fomenta cap tipus d’educa-
ció no-sexista (que és en defi-
nitiva un dels gran problemes 
del maltractador, se l’educa per 
tenir la dona a la seva dispo-
sició)... ATURA EL COP, vingui 
d’on vingui, OBRE ELS ULLS, 
milers de dones són assasinades 
al llarg de l’any arreu del món, 
la publicitat sexista ens discri-
mina, cobres menys que el teu 
company de feina, ets explota-
da a casa i al treball, et desloca-
litzen quan has estat 30 anys a 
la mateixa empresa i pretenen 
que trobis una altra feina... no 
et quedis a casa esperant a que 
arribi la salvació de cap govern 
ni de cap partit reformista, surt 
al carrer i crida contra el silenci 
que ens volen imposar...

ASSENYALA CULPABLES el 
patriarcat i el capital! És la seva 
doble moral la que ens enga-
nya col.locant a dones supo-
sadament feministes perquè 
prenguin possesió de càrrecs de 
poder (que al cap i a la fi exer-
ciran pressió repressora cap a 
totes les dones rupturites que 
volen trencar amb qualsevol 
marc patriarcal), és la seva doble 
moral la que fara anuncis contra 
la violència domèstica masclista, 
però que a la vegada col.labo-
rarant amb les empreses que 
rerpodeuixen cànons de bellesa 
antinatural i que contribuiran a 
la teva explotació...

Només creant alternatives 
no sexistes i una societat iguali-
tària i antipatriarcal serem una 
societat lliure de la lacra de la 
violència, només trencant els 
rol que ens imposen només així 
serem dones lliures en una soci-
etat lliure!

Atura el cop, obre els ulls, 
assenyala culpables! No més 
feminicidis! Amb la llei integral 
no n’hi ha prou! Trenquem els 
rols patriarcals, construïm un 
futur més digne!

Assemblea de Maulets Ano-
ia (el Jovent Independentista 

Revolucionari)

* Fabricants de tubs aletejats,
intercanviadors.

* Instal.lacions industrials de vapor, oli tèrmic, aigua i aire comprimit.
* Dipòsits en acer inoxidable i acer al carboni.
* Manteniments industrials.

Polígon Industrial Plans d’Arau - c/ Narcís Monturiol, parcel.la 15/21 nau 7
08787 La Pobla de Claramunt - Tel. 93 808 77 01 - Fax 93 808 77 62

E-mail: cbolarin-cardus@arrakis.es - www.bolarin-cardus.com
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 LA CRUÏLLA  Josep Maria Mas i Busqué

La difícil convivència 
multicultural
Em va deixar sorprès el fet que m’explicava una meva neboda: un dels seus fills 

--un meu renebot, per tant-- de només tres anyets articula algunes paraules en 
àrab només pel sol fet de conviure amb fills d’immigrants a l’escola, una de les reli-
gioses de la nostra ciutat. El que fa més gràcia és que a més, com a conseqüència 
d’aquesta barreja lògica en l’actual situació social a casa nostra, explica, i s’hi entossudeix malgrat els 
seus pares li vulguin aclarir que no és pas això, que al seu amiguet marroquí el van a buscar a l’esco-
la unes monges. Ho afirma així convençut per la indumentària de la mare i altre familiar que van a 
recollir l’infant abillades amb el típic vel que, sí, certament, ens recorda els típics hàbits de les religio-
ses catòliques, avui ja tret en la majoria de les congregacions.

Sé d’alguna que altra formació religiosa que, amb els seus decibels en els moments musico-corals 
estridents, que són superabundants en les seves celebracions litúrgiques, causen moltes molèsties als 
veïns a qui els ha tocat tenir-los a tocar o ben a prop. El govern català acaba d’elaborar una llei que 
reguli la creació de llocs de culte, garantint la real i efectiva llibertat religiosa i en unes condicions 
que no suposin molèsties per a ningú i tinguin les demés condicions exigibles als locals de pública 
concurrència, exigint-se als governs locals que planifiquin llocs per a aquests centres religiosos al pla-
nificar l’ordenació urbana pròpia. 

Surt el líder de l’oposició al govern estatal i anuncia en el seu programa electoral envoltat de 
seguidors i amb cartells proclamant-lo ja president (oi que les eleccions han de ser per al març 
vinent? (?), disposicions que protegeixin el parlar el castellà en els indrets (hi devem ser aquí, suposo, 
per ells) on diuen que, tot i ser “a casa seva” (?), així no sigui. Diu que va ser la proposta més aplau-
dida entusiàsticament, com si això fos un problema autèntic i sobretot molt urgent a solucionar. La 
torna va ser la limitació de l’aprovació de reforma d’estatuts, passant de l’actual majoria de vots a 
exigir-ne els dos terços. Això de l’Espanya plural no acaba d’entrar en aquest sector político-social.

És un reull de fets d’aquests dies, expressius d’una realitat multicultural que d’entrada hauria de 
ser positiva, expressiva de diferències complementàries i enriquidores, però que una mala gestió tant 
dels governants com de les associacions i particulars entre si, pot portar abundants maldecaps, amb 
dificultats de convivència.

Catalunya sempre ha estat terra d’acollida i l’actual cultura catalana està feta de vàries influèn-
cies segons les immigracions que hem anat tenint al llarg de la història. Del que es tracta, doncs, és 
d’enriquir, no pas de destruir el que de bo amb el pas dels temps s’ha anat configurant: una cultura 
pròpia, en aquest cas la catalana, on també les religions i primordialment la Cristiana Catòlica, hi 
han tingut la seva part en la configuració que tenim i que s’ha de preservar. Si se’ns n’imposés una 
de forània quan aquesta ja té el seu espai i recursos propis, ben sovint majors i més potents per la 
seva extensió i possibilitats de tot tipus de que en conseqüència gaudeixen, es perdria un valor cultu-
ral mundial, com ha passat tristament amb altres cultures minoritàires. 

 L’ESBARJO  Sebastià Borràs

La bossa i la vida
Gairebé tocava parlar de reclamacions o bé de separacions atès el caos ferroviari, 

amb arrugades de cara de ministressa o no, les declaracions del Síndic instant 
la ciutadania a reclamar o bé l’allau d’estadístiques que ha propiciat una separació 
real i reial alhora. Tot empenyia a un esbargiment en aquestes direccions. Però no 
ho farem.

També, hom s’hauria pogut esbargir qui-sap-lo amb l’Hug que no calla. Especi-
alment tenint en compte que l’origen del nom es veu que és germànic. Derivat, però, del celta Hugh 
que vol dir, si fa no fa, intel.ligència i seny. A Catalunya, d’Hug’s n’hem tingut una colla que, al llarg 
de la història contribuïren a refermar el seny català. L’altre, el que no calla, ens el presenten com a 
paradigma del populisme més pejoratiu tot i que, si el deixen fer, encara serà capaç de pagar-se, amb 
el petroli veneçolà, l’arribada del potencial atòmic. Ep! Per a finalitats pacífiques i com a contribució 
al millorament del planeta. Però tampoc no ens hi esbargirem.

Les notícies que estan en llista d’espera --segur que n’hi ha, sinó no s’empenyerien les unes a les 
altres amb la força que ho fan per sortir a la llum-- han decidit que el tema a tractar, imperativa-
ment, també en benefici del planeta, sigui el dels residus. Quins residus? Què és exactament un resi-
du? Amb la potència i amplitud que ha esclatat el tema, d’altra banda recurrent si es vol, hom diria 
que caldria convertir-lo en assignatura obligatòria. Àdhuc carrera universitària específica amb els 
doctorats adients encara que només fos per tenir i mantenir a ratlla el consum de bosses de plàstic. 
Només per això ja valdria la pena atès el rebombori que han fet.

Abans, quan érem més primitius, empràvem sacs de fibres vegetals, mocadors de fer farcells i 
bosses de roba per al pa. Ningú no mogué un dit en veure com tot aquell món desapareixia. A l’inre-
vés, el personal es meravellava en veure com les bosses de plàstic, les quals semblaven no valdre res, 
es multiplicaven més que no pas els coloms i les cotorres. Aviat, algú, constatà que, mirés on mirés, 
li era impossible deixar de veure una bossa de plàstic. Agafi una altra bossa! Gairebé imploraven 
els dependents. Veus isolades, no se sap ben bé si enfadades per haver posat el peu en una bossa 
que rodava per terra empesa pel vent, amb l’entrebancada subsegüent, s’aixecaven provant de fer 
avinent que la invasió de les bosses de plàstic ja arribava als conreus, vinyes i boscos, àdhuc platges i 
mar, en una invasió imparable. Algú, també, provava de fer entendre que una bossa de plàstic, resi-
dual del petroli, tardava anys i panys en desintegrar-se. Pocs se’ls escoltaven.

Ara ja és diferent. S’ha conscienciat el mundial món i hom ja sap que a Alemanya, per exemple, 
fa temps que tothom porta una bossa a mà ja que sinó, cas de necessitar-ne una, li cobren. A França 
tenen el ferm propòsit de prohibir-les el 2010. Llevat, això sí, que siguin biodegradables. A Itàlia, més 
llatins que no pas nosaltres, van de cara a que almenys una quarta part d’elles sigui bio. A Bèlgica, 
pragmàtics, ja hi carreguen un impost. Els USA van de cara a la prohibició si no són bio. I a Angla-
terra i Irlanda? Doncs, han constatat que venen igual tant si les cobren com si no. I les cobren.

Coses de la vida i de la bossa. O de la bossa i la vida.

  JOC DE CARTES Carles Cuerva

Presentació
Naixem amb un gran joc de cartes on cada 

dia hem de posar sobre la taula alguna 
d’elles, tot decidint el nostre futur més imme-
diat o més llunyà, en definitiva el destí durant 
els pròxims dies, mesos o anys.

Avui jugo amb una nova carta a través 
d’escriure a aquestes pàgines, on espero poder-vos oferir allò 
que penso de tot allò que passa al món, però sobretot a Igua-
lada i la Conca d’Òdena, de la qual me’n considero ciutadà (de 
la Conca), ja que la realitat urbana i social així ho diu (els límits 
administratius potser no).

He conegut la dictadura del general Francisco Franco per 
llibres, documentals i sèries vàries, i he vist i escoltat les seves 
vivències als meus avis, he vist i escoltat les vivències de la 
Transició Democràtica als meus pares, i he vist i escoltat les 
vivències de la democràcia als meus companys i companyes 
d’escola, és a dir, és el que estic vivint; tot i no haver viscut 
aquestes etapes de la nostra història recent, sóc conscient de 
la seva importància i alhora del seu pes dins la societat actual.

A vegades sorprèn l’interès per la política, especialment la 
política municipal, però crec fermament que la política és un 
instrument de millora i transformació de la societat, i no pas 
d’enriquiment personal com algú l’interessa fer veure. Potser 
queda massa il.lusori, o més aviat ingenu, però quan sortim 
al carrer i mirem aquella vorera feta malbé, aquell arbre nou 
que han plantat, escoltem la parella de joves parlant sobre el 
preu dels pisos, la parella d’avis pensant en què portaran quan 
es traslladin al seu nou pis tutelat, la família que passeja pel 
nou carrer peatonal..., a tot li demanem resposta a la política, 
i és llavors quan la política actua, o ha actuat. Però no ens 
hem de quedar aquí, li hem de dir que faci més escoles bres-
sol, que potenciï el transport públic, que doni més serveis a la 
gent gran, que faciliti l’accés a l’habitatge, en definitiva, que 
respongui al nostre futur col·lectiu, i trobar la resposta és un 
repte immens, impredictible i emocionant. 

Com a jove, comparteixo el problema de l’accés a l’habi-
tatge, una temàtica que totes les administracions comencen a 
prendre mesures per solucionar-ho, encara que l’administració 
local ja porti alguns anys d’avantatge. Com a treballador de 
l’àrea de Barcelona, comparteixo el problema del transport 
públic, agreujat amb els problemes de Rodalies, però això no 
treu que en certs moments del dia sigui insuficient tant en 
quantitat com rapidesa, però això últim és conseqüència de la 
congestió ocasionada per un ús abusiu del vehicle privat; solu-
cionar el problema de la mobilitat passa per donar alternatives 
sostenibles, no per donar més espai al cotxe que ho acaba ocu-
pant tot, però d’això, ja en parlaré un altre dia.

El nom de la secció es refereix al que ja he explicat al 
començament, i també perquè en la política cadascú juga les 
seves cartes, posa sobre la taula els seus asos, llença els seus 
“farols” quan no té cap carta bona, o va acumulant bones 
cartes per al final poder guanyar la partida; és qüestió d’estra-
tègia, d’enginy, però la diferència entre els jugadors-es és per 
què volen guanyar: alguns per ells mateixos, altres perquè la 
societat en surti millorada. I la societat prèviament ha escollit 
aquests jugadors-es, i els ha donat més o menys cartes per par-
ticipar a la partida. 

Voldria acabar agraint aquest espai de L’ENLLAÇ per poder-
hi escriure tot allò que he comentat abans, i tot allò que vagi 
succeint, perquè cada dia el món es mou, canvia, les nostres 
ciutats i els nostres barris també, i n’hem d’estar a l’aguait 
d’aquests canvis, per millorar-los si són positius i per arreglar-
los si no ho són. 
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